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Punkt   Ärende Ärendemening
1. Justering, S och V

2. KS/2023:173 Svar på medborgarförslag angående plantering av björkar i Sveaparken

3. KS/2023:186 Svar på medborgarförslag angående hundrastgård i Bettna

4. KS/2024:53 Svar på medborgarförslag om cykelgarage

5. KS/2023:192 Svar på medborgarförslag om återkommande torgdag i Flen

6. KS/2024:57 Svar på medborgarförslag om vandrarhem i Loftet

7. KS/2024:70 Begäran om anstånd - Uppdrag till Flens kommunfastigheter AB att ta
fram underhållsskulden för Kyrkskolan och kostnadsberäkna renovering

8. KS/2024:21 Partistöd 2024

9. KS/2024:95 Framställan av 2025 års budget samt årsredovisning 2023 för
Samordningsförbundet RAR i Sörmland

10. KS/2024:78 Begäran om tilläggsbudget från barn-, utbildnings- och kulturnämnden
för att undvika sänkning av barn- och elevpeng
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13. KS/2024:107 Bolagsordning och ägardirektiv för Framtid Flen AB

14. KS/2024:46 Komplettering av Årsredovisning och bokslut år 2023
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5
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 76 KS/2023:173 – 331

Svar på medborgarförslag angående plantering av björkar i
Sveaparken

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om plantering av björkar i Sveaparken, med
hänvisning till att utvecklingen av Sveaparken behöver planeras i ett
större sammanhang och i beaktande av översvämningssituationen i
parken och omgivande område. Detta planeras i samband med revidering
av fördjupande översiktsplan för Flens tätort.

______________________

Bakgrund
I ett medborgarförslag som inkom i oktober 2023 föreslås att björkar ska
planteras på den vattensjuka delen av Sveaparken. Förslagsställaren menar
att björkar, som kräver mycket vatten, skulle kunna bidra till mindre
översvämningsproblem.

Medborgarförslaget remitterades till samhällsbyggnadsnämnden i januari
2024. Nämnden beslutade i februari att föreslå kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. I sitt yttrande ser nämnden
förslaget som trevlig och uttrycker också att attraktiva mötesplatser är viktiga.
Samhällsbyggnadsnämnden menar dock att Sveaparken och dess utveckling
behöver ses i ett bredare perspektiv. Återkommande översvämningar hänger
samman med bristande kapacitet i ledningsnät och pumpstationer. Nämnden
menar att översvämningssituationen och kapacitetsbristen i ett större område
än själva parken kan innebära att Sveaparkens funktion kan behöva utredas.
Kanske behöver delar av parken ”utformas som en översvämningspark för att
tillgodose stadens behov av fördröjning av dagvatten i de klimatförändringar
vi ser framöver”.

Vidare menar nämnden att såväl hållbarhets- som ekonomiska perspektiv i
det här fallet behöver ges företräde framför medborgarförslagets innehåll,
även om fler träd i parken är något som uppskattas. I samband med att
åtgärder genomförs för att fördröja dagvatten ser nämnden att frågan om att
plantera fler träd i parken kan aktualiseras igen.



PROTOKOLLSUTDRAG                                Sida

6
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

Kommunledningsförvaltningen, uppskattar, liksom nämnden det engagemang
för attraktiva och tillgängliga mötesplatser som medborgarförslaget ger
uttryck för. Samtidigt anför samhällsbyggnadsnämnden flera skäl för att
utreda Sveaparkens funktion i ett bredare perspektiv, vilka talar mot att
genomföra begränsade enstaka insatser i parken innan en utredning gjorts
gällande ett större geografiskt område där Sveaparken är en del.
Kommunledningsförvaltningen delar samhällsbyggnadsnämndens bedömning
och föreslår att medborgarförslaget avslås.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta
att avslå medborgarförslaget om plantering av björkar i Sveaparken, med

hänvisning till att utvecklingen av Sveaparken behöver planeras i ett
större sammanhang och i beaktande av översvämningssituationen i
parken och omgivande område. Detta planeras i samband med revidering
av fördjupande översiktsplan för Flens tätort.

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar ändring med att medborgarförslaget om
plantering av björkar i Sveaparken tas med i arbetet med att planera
utvecklingen av Sveaparken i ett större sammanhang, tillsammans med
beaktande av översvämningssituationen i parken och omgivande område.
Detta planeras i samband med revidering av fördjupande översiktsplan för
Flens tätort, samt att medborgarförslaget anses besvarat.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag
finns ett ändringsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Anton
Ragnarssons (V) ändringsyrkande finner ordförande att kommunstyrelsen
beslutar att bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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5
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 54 KS/2023:173 - 331

Svar på medborgarförslag angående plantering av björkar i
Sveaparken

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om plantering av björkar i Sveaparken, med
hänvisning till att utvecklingen av Sveaparken behöver planeras i ett
större sammanhang och i beaktande av översvämningssituationen i
parken och omgivande område. Detta planeras i samband med revidering
av fördjupande översiktsplan för Flens tätort.

______________________

Bakgrund
I ett medborgarförslag som inkom i oktober 2023 föreslås att björkar ska
planteras på den vattensjuka delen av Sveaparken. Förslagsställaren menar
att björkar, som kräver mycket vatten, skulle kunna bidra till mindre
översvämningsproblem.

Medborgarförslaget remitterades till samhällsbyggnadsnämnden i januari
2024. Nämnden beslutade i februari att föreslå kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. I sitt yttrande ser nämnden
förslaget som trevlig och uttrycker också att attraktiva mötesplatser är viktiga.
Samhällsbyggnadsnämnden menar dock att Sveaparken och dess utveckling
behöver ses i ett bredare perspektiv. Återkommande översvämningar hänger
samman med bristande kapacitet i ledningsnät och pumpstationer. Nämnden
menar att översvämningssituationen och kapacitetsbristen i ett större område
än själva parken kan innebära att Sveaparkens funktion kan behöva utredas.
Kanske behöver delar av parken ”utformas som en översvämningspark för att
tillgodose stadens behov av fördröjning av dagvatten i de klimatförändringar
vi ser framöver”.

Vidare menar nämnden att såväl hållbarhets- som ekonomiska perspektiv i
det här fallet behöver ges företräde framför medborgarförslagets innehåll,
även om fler träd i parken är något som uppskattas. I samband med att
åtgärder genomförs för att fördröja dagvatten ser nämnden att frågan om att
plantera fler träd i parken kan aktualiseras igen.
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6
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

Kommunledningsförvaltningen, uppskattar, liksom nämnden det engagemang
för attraktiva och tillgängliga mötesplatser som medborgarförslaget ger
uttryck för. Samtidigt anför samhällsbyggnadsnämnden flera skäl för att
utreda Sveaparkens funktion i ett bredare perspektiv, vilka talar mot att
genomföra begränsade enstaka insatser i parken innan en utredning gjorts
gällande ett större geografiskt område där Sveaparken är en del.
Kommunledningsförvaltningen delar samhällsbyggnadsnämndens bedömning
och föreslår att medborgarförslaget avslås.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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DATUM 2024-03-12

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Samhällsutveckling Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Helen Nyberg

DIARIENR KS/2023:173

Svar på medborgarförslag angående plantering av björkar i
Sveaparken

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om plantering av björkar i Sveaparken, med
hänvisning till att utvecklingen av Sveaparken behöver planeras i ett större
sammanhang och i beaktande av översvämningssituationen i parken och
omgivande område. Detta planeras i samband med revidering av
fördjupande översiktsplan för Flens tätort.

Sammanfattning
I ett medborgarförslag som inkom i oktober 2023 föreslås att björkar ska
planteras på den vattensjuka delen av Sveaparken. Förslagsställaren menar att
björkar, som kräver mycket vatten, skulle kunna bidra till mindre
översvämningsproblem.

Medborgarförslaget remitterades till samhällsbyggnadsnämnden i januari 2024.
Nämnden beslutade i februari att föreslå kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. I sitt yttrande ser nämnden
förslaget som trevlig och uttrycker också att attraktiva mötesplatser är viktiga.
Samhällsbyggnadsnämnden menar dock att Sveaparken och dess utveckling
behöver ses i ett bredare perspektiv. Återkommande översvämningar hänger
samman med bristande kapacitet i ledningsnät och pumpstationer. Nämnden
menar att översvämningssituationen och kapacitetsbristen i ett större område
än själva parken kan innebära att Sveaparkens funktion kan behöva utredas.
Kanske behöver delar av parken ”utformas som en översvämningspark för att
tillgodose stadens behov av fördröjning av dagvatten i de klimatförändringar vi
ser framöver”.



2 (2)

Vidare menar nämnden att såväl hållbarhets- som ekonomiska perspektiv i det
här fallet behöver ges företräde framför medborgarförslagets innehåll, även om
fler träd i parken är något som uppskattas. I samband med att åtgärder
genomförs för att fördröja dagvatten ser nämnden att frågan om att plantera
fler träd i parken kan aktualiseras igen.

Kommunledningsförvaltningen, uppskattar, liksom nämnden det engagemang
för attraktiva och tillgängliga mötesplatser som medborgarförslaget ger uttryck
för. Samtidigt anför samhällsbyggnadsnämnden flera skäl för att utreda
Sveaparkens funktion i ett bredare perspektiv, vilka talar mot att genomföra
begränsade enstaka insatser i parken innan en utredning gjorts gällande ett
större geografiskt område där Sveaparken är en del.
Kommunledningsförvaltningen delar samhällsbyggnadsnämndens bedömning
och föreslår att medborgarförslaget avslås.

Beslutsunderlag
Medborgarförslag angående plantering av björkar i Sveaparken  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut – SBN 20240227 § 22

Sanna Almqvist Helen Nyberg
Samhällsutvecklingschef Utredare

Skickas till:
Förslagsställaren
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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38
Sammanträdesdatum

Samhällsbyggnadsnämnden 2024-02-27

§ 22 SBN/2024:34 331

Bemötande av medborgarförslag - plantering av björkar i
Sveaparken

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäk-
tige besluta

att avslå medborgarförslaget om att plantera björkar i Sveaparken.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag om att plantera björkar i Sveaparken har 11 januari 2024
remitterats till samhällsbyggnadsnämnden. Förslaget är trevligt men utvecklingen
av Sveaparken behöver ske i ett större sammanhang. Parken drabbas till stora de-
lar av relativt frekventa översvämningar som beror på bristande kapacitet i led-
ningsnätet och pumpstationer varför det måste utredas om delar av parken istäl-
let behöver utformas som en översvämningspark för att tillgodose stadens behov
av fördröjning av dagvatten i de klimatförändringar vi ser framöver.

Ur ett medborgarperspektiv är det viktigt med attraktiva mötesplatser för olika
aktiviteter, men ställt till de kommunalekonomiska perspektiven och hållbarhets-
perspektiven så måste anpassningar för att möta kommande klimatförändringar
ges företräde på den här platsen. Samhällsbyggnadsnämnden strävar efter att
ständigt utveckla förbättra och försköna de publika miljöerna men med hänsyn
till kommunens samlade ekonomiska läge måste åtgärder som är ekonomiskt
tunga övervägas noga och nyttan för medborgaren måste sättas i första hand.
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår därför att medborgarförslaget avslås men att
man i samband med åtgärder för att fördröja dagvatten tar med sig perspektivet
av ett samtida utökande av antalet träd i parken i det framtida arbetet.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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204
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-10-30

§ 106 KS/2023:173 – 331

Medborgarförslag angående plantering av björkar i Sveaparken

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund
Den 10 oktober 2023 inkom det ett medborgarförslag som föreslår att man ska
plantera björkar på den vattensjuka delen av Sveaparken. (Bilaga 2)

Skickas till:
Förslagsställaren
Kommunstyrelsen
Akt
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7
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 77 KS/2023:186 – 334

Svar på medborgarförslag om hundrastgård i Bettna

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om att anlägga hundrastgård i Bettna.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård i Bettna inkom 2023-
11-10. Medborgarförslaget har varit på remiss till samhällsbyggnadsnämnden.
Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt yttrande att med hänsyn till den
ekonomiska situation som kommunen befinner sig i just nu och en tid
framöver är det inte ekonomiskt möjligt. Samhällsbyggnadsnämnden ser även
att anläggandet av en hundrastgård inte kan anses ingå i kärnuppdraget för
avdelningen för teknik och utemiljö och anser vidare inte att det finns
möjlighet att utveckla uppdraget till att även omfatta hundrastgårdar.

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom samhällsbyggnadsnämndens
resonemang och föreslår att medborgarförslaget avslås.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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7
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 55 KS/2023:186 – 334

Svar på medborgarförslag om hundrastgård i Bettna

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige

att avslå medborgarförslaget om att anlägga hundrastgård i Bettna.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård i Bettna inkom 2023-
11-10. Medborgarförslaget har varit på remiss till samhällsbyggnadsnämnden.
Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt yttrande att med hänsyn till den
ekonomiska situation som kommunen befinner sig i just nu och en tid
framöver är det inte ekonomiskt möjligt. Samhällsbyggnadsnämnden ser även
att anläggandet av en hundrastgård inte kan anses ingå i kärnuppdraget för
avdelningen för teknik och utemiljö och anser vidare inte att det finns
möjlighet att utveckla uppdraget till att även omfatta hundrastgårdar.

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom samhällsbyggnadsnämndens
resonemang och föreslår att medborgarförslaget avslås.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt



1 (2) 

DATUM 2024-04-16

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Samhällsutveckling Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Emelie Palmberg

DIARIENR KS/2023:186

Svar på medborgarförslag gällande hundrastgård i Bettna

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige

att avslå medborgarförslaget om att anlägga hundrastgård i Bettna.

Sammanfattning
Ett medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård i Bettna inkom
2023-11-10. Medborgarförslaget har varit på remiss till
samhällsbyggnadsnämnden. Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt
yttrande att med hänsyn till den ekonomiska situation som kommunen
befinner sig i just nu och en tid framöver är det inte ekonomiskt möjligt.
Samhällsbyggnadsnämnden ser även att anläggandet av en hundrastgård inte
kan anses ingå i kärnuppdraget för avdelningen för teknik och utemiljö och
anser vidare inte att det finns möjlighet att utveckla uppdraget till att även
omfatta hundrastgårdar.

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom samhällsbyggnadsnämndens
resonemang och föreslår att medborgarförslaget avslås.

Sanna Almqvist Emelie Palmberg
Samhällsutvecklingschef Infrastrukturstrateg

Skickas till:
Förslagsställare
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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22
Sammanträdesdatum

Samhällsbyggnadsnämnden 2024-03-19

§ 36 SBN/2024:32 334

Bemötande av medborgarförslag om hundrastgård i Bettna

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om att anlägga hundrastgård i Bettna.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård i Bettna har 2024-01-04
remitterats till samhällsbyggnadsnämnden. Förslaget är trevligt men med hänsyn
till den ekonomiska situation som kommunen befinner sig i just nu och kommer
att befinna sig en tid framöver ser avdelningen för teknik och utemiljö inte det
som en ekonomisk möjlighet. Vidare är Bettna i mångt en landsbygdsort där
många har tillgång till trädgårdar där man kan låta sina hundar vara lösa. Frågan
om hundrastgård har tidigare lyfts i Flen men efter at ha prövat olika platser utan
att komma fram till en lämplig placering avslutades uppdraget.
Samhällsbyggnadsnämnden ser inte att anläggandet av en hundrastgård kan
anses ingå i kärnuppdraget för avdelningen för teknik och utemiljö och anser
vidare inte att det finns möjlighet att utveckla uppdraget till att även omfatta
hundrastgårdar.

Samhällsbyggnadsnämnden strävar efter att ständigt utveckla, förbättra och
förstärka de publika miljöerna men med hänsyn till kommunens samlade ekono-
miska läge måste åtgärder som är ekonomiskt tunga övervägas noga och nyttan
för medborgaren måste sättas i första hand. Samhällsbyggnadsnämnden föreslås
därför föreslå att medborgarförslaget avslås.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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235
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-12-11

§ 126 KS/2023:186 334

Medborgarförslag angående hundrastgård i Bettna

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund

Ett medborgarförslag inkom 2023-11-10 om att bygga en hundrastgård i
Bettna. (Bilaga 5)

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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8
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 78 KS/2024:53 – 532

Svar på medborgarförslag om cykelgarage

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut
i ärende Svar på medborgarförslag angående cykelgarage i anslutning till
tågstation (KS/2023:158).

______________________

Bakgrund
Medborgarförslag gällande cykelgarage har inkommit den 2024-02-26.
Förslagsställaren önskar cykelgarage vid tågstationen i Flen, för att tryggt
kunna lämna sin cykel och resa vidare från stationen.

Under år 2023 lämnades liknande medborgarförslag in, där cykelgarage vid
Flens station önskades (KS/2023:158). Kommunfullmäktige beslutade 2024-
03-04 att ge samhällsbyggnadsnämnden i samverkan med kommunstyrelsen i
uppdrag att se över möjligheterna till förbättrad cykelparkering vid
tågstationerna Flen och Hälleforsnäs, samt att uppdra till
samhällsbyggnadsnämnden att se över om det finns någon extern aktör som
vill etablera cykelgarage i anslutning till tågstationerna.

Arbete med att se över möjligheter till förbättrad cykelparkering vid
kommunens två tågstationer startar under våren 2024.  

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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8
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 56 KS/2024:53 – 532

Svar på medborgarförslag om cykelgarage

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige

att avslå medborgarförslaget med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut
i ärende Svar på medborgarförslag angående cykelgarage i anslutning till
tågstation (KS/2023:158).

______________________

Bakgrund
Medborgarförslag gällande cykelgarage har inkommit den 2024-02-26.
Förslagsställaren önskar cykelgarage vid tågstationen i Flen, för att tryggt
kunna lämna sin cykel och resa vidare från stationen.

Under år 2023 lämnades liknande medborgarförslag in, där cykelgarage vid
Flens station önskades (KS/2023:158). Kommunfullmäktige beslutade 2024-
03-04 att ge samhällsbyggnadsnämnden i samverkan med kommunstyrelsen i
uppdrag att se över möjligheterna till förbättrad cykelparkering vid
tågstationerna Flen och Hälleforsnäs, samt att uppdra till
samhällsbyggnadsnämnden att se över om det finns någon extern aktör som
vill etablera cykelgarage i anslutning till tågstationerna.

Arbete med att se över möjligheter till förbättrad cykelparkering vid
kommunens två tågstationer startar under våren 2024.  

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt



1 (2) 

DATUM 2024-04-16

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Samhällsutveckling Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Emelie Palmberg

DIARIENR KS/2024:53

Svar på medborgarförslag om cykelgarage

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige

att avslå medborgarförslaget med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut i
ärende Svar på medborgarförslag angående cykelgarage i anslutning till
tågstation (KS/2023:158).

Sammanfattning
Medborgarförslag gällande cykelgarage har inkommit den 2024-02-26.
Förslagsställaren önskar cykelgarage vid tågstationen i Flen, för att tryggt kunna
lämna sin cykel och resa vidare från stationen.

Under år 2023 lämnades liknande medborgarförslag in, där cykelgarage vid
Flens station önskades (KS/2023:158). Kommunfullmäktige beslutade
2024-03-04 att ge samhällsbyggnadsnämnden i samverkan med
kommunstyrelsen i uppdrag att se över möjligheterna till förbättrad
cykelparkering vid tågstationerna Flen och Hälleforsnäs, samt att uppdra till
samhällsbyggnadsnämnden att se över om det finns någon extern aktör som vill
etablera cykelgarage i anslutning till tågstationerna.

Arbete med att se över möjligheter till förbättrad cykelparkering vid
kommunens två tågstationer startar under våren 2024.  

Sanna Almqvist Emelie Palmberg
Samhällsutvecklingschef Infrastrukturstrateg
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Skickas till:
Förslagsställare
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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51
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2024-03-04

§ 30 KS/2024:53 532

Medborgarförslag om cykelgarage

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag inkom 2024-02-26 om att bygga ett cykelgarage vid
järnvägsstationen i Flen (bilaga 3).

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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9
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 79 KS/2023:192 – 311

Svar på medborgarförslag om återkommande torgdag i Flen

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget med nedanstående motivering.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del

att frågan lyfts i kommande näringslivsråd.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag ha inkommit 2023-11-22 gällande önskan om att
kommunen ska iordningställa för en återkommande torgdag på central plats i
Flens centrum med möjlighet till bakluckeloppis.

Förslaget välkomnas och kommunen ställer sig positiv till förslaget. Det finns idag
redan idag goda möjligheter att anordna torgdagar utifrån egna önskemål, men
det ligger inte i kommunens uppdrag att anordna dessa sammankomster.

På Flens kommuns hemsida går det att ansöka om torghandelsplats via både e-
tjänst och blankett med tydliga instruktioner och med information om tider och
kostnader. Det finns även styrdokument i form av Taxa för upplåtelse av mark på
offentlig plats i Kommunal Författningssamling antagen av kommunfullmäktige
2017-06-15 §93.

Beroende på sammankomstens storlek kan det vara aktuellt att söka tillstånd hos
polismyndigheten.

Om det finns intresse av att anordna torgdag eller bakluckeloppis så ses inga
hinder för detta från Flens kommuns sida.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta
att avslå medborgarförslaget med nedanstående motivering.
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Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar tillägg med att kommunstyrelsen för egen del
beslutar att frågan lyfts i kommande näringslivsråd.

Anna Jernemalm (KD), Björn Carlsson (C), Berit Hyllbrant (L) Christine
Zetterdahl (SD), Peter Munter (S), Emma Dahlin (M), Ann-Charlotte Munter (S)
yrkar bifall till Anton Ragnarssons (V) tilläggsyrkande.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag
finns ett tilläggsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag finner
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma.

Vid ställd proposition på Anton Ragnarssons (V) tilläggsyrkande finner
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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9
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 57 KS/2023:192 – 311

Svar på medborgarförslag om återkommande torgdag i Flen

Kommunstyrelsens arbetsutskott förestår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget med nedanstående motivering.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag ha inkommit 2023-11-22 gällande önskan om att
kommunen ska iordningställa för en återkommande torgdag på central plats i
Flens centrum med möjlighet till bakluckeloppis.

Förslaget välkomnas och kommunen ställer sig positiv till förslaget. Det finns idag
redan idag goda möjligheter att anordna torgdagar utifrån egna önskemål, men
det ligger inte i kommunens uppdrag att anordna dessa sammankomster.

På Flens kommuns hemsida går det att ansöka om torghandelsplats via både e-
tjänst och blankett med tydliga instruktioner och med information om tider och
kostnader. Det finns även styrdokument i form av Taxa för upplåtelse av mark på
offentlig plats i Kommunal Författningssamling antagen av kommunfullmäktige
2017-06-15 §93.

Beroende på sammankomstens storlek kan det vara aktuellt att söka tillstånd hos
polismyndigheten.

Om det finns intresse av att anordna torgdag eller bakluckeloppis så ses inga
hinder för detta från Flens kommuns sida.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt



1 (3) 

DATUM 2023-12-08

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Samhällsutveckling Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Frida Vidén

DIARIENR KS/2023:192

Medborgarförslag om återkommande torgdag i Flen

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget med nedanstående motivering.

Sammanfattning
Ett medborgarförslag ha inkommit 2023-11-22 gällande önskan om att
kommunen ska iordningställa för en återkommande torgdag på central plats i
Flens centrum med möjlighet till bakluckeloppis.

Förslaget välkomnas och kommunen ställer sig positiv till förslaget. Det finns
idag redan idag goda möjligheter att anordna torgdagar utifrån egna önskemål,
men det ligger inte i kommunens uppdrag att anordna dessa sammankomster.

På Flens kommuns hemsida går det att ansöka om torghandelsplats via både
e-tjänst och blankett med tydliga instruktioner och med information om tider
och kostnader. Det finns även styrdokument i form av Taxa för upplåtelse av
mark på offentlig plats i Kommunal Författningssamling antagen av
kommunfullmäktige 2017-06-15 §93.
Beroende på sammankomstens storlek kan det vara aktuellt att söka tillstånd
hos polismyndigheten.

Om det finns intresse av att anordna torgdag eller bakluckeloppis så ses inga
hinder för detta från Flens kommuns sida.

Beslutsunderlag
Taxa för upplåtelse av mark på offentlig plats
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Sanna Almqvist Frida Vidén
Samhällsutvecklingschef Näringslivschef

Skickas till:
Förslagsställaren
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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21
Sammanträdesdatum

Samhällsbyggnadsnämnden 2024-03-19

§ 35 SBN/2024:24 311

Medborgarförslag om återkommande torgdag

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå medborgarförslaget om återkommande torgdag.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag om att ha en återkommande torgdag i Flen har 2024-01-04
remitterats till samhällsbyggnadsnämnden. Förslaget är trevligt men avdelningen
för teknik och utemiljö anser inte att det ingår i nämndens eller avdelningens
uppdrag att genomföra liknande aktiviteter. Idag finns enligt gällande lokala ord-
ningsföreskrifter möjlighet till torghandel veckans alla dagar i Flen och i Malmkö-
ping.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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Taxa för upplåtelse av mark  
på offentlig plats  

 
 
 
 
 

 
 
 

Antagen av kommunfullmäktige 2017-06-15 § 93 
 

 
 



 1 

 
TAXA FÖR UPPLÅTELSE AV MARK PÅ OFFENTLIG PLATS 
 
Markupplåtelse för torghandel 
 
§ 1 
Fasta och tillfälliga försäljningsplatser 
Avgift för normalplats och dag är 75 kronor. 
 
Ersättning för elkostnader 
Avgift för nyttjande av eluttag är minst 25 kronor per dag eller den faktiska 
elkostnaden. 
Avgifterna inkluderar lagstadgad mervärdesskatt. 
 
§ 2 
Övrig markupplåtelse 
Torgplats eller plats för ideella ändamål upplåts avgiftsfritt enligt tillstånd från 
samhällsbyggandsförvaltningen till: 
- verksamma föreningar och organisationer som är registrerade i Flens   
   kommun  
- skolklasser hemmahörande i Flens kommun.  
 
§ 3 
Mark på offentlig plats för uteservering debiteras med 1 krona per kvm och dag. 
Säsong för uteservering är 15 april – 15 september, enligt Flens kommuns lokala 
föreskrifter. 
 
§ 4 
För uppställning av byggnadsställning, container, manskapsbodar, skylift eller 
liknande på till exempel gator, trottoarer, gång- och cykelvägar, parkeringsytor eller 
planmark gäller följande avgifter: Ianspråktagande enligt tillstånd från 
polismyndigheten. 
 
Mindre än 3 dagar: Kostnadsfritt 
Mindre än 10 kvadratmeter: 250 kronor/vecka 
Mer än 10 kvadratmeter: 500 kronor/vecka 

 
 
 
Denna taxa gäller från 2017-08-01 
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DATUM 2024-01-04 

Postadress Besöksadress Telefon Bankgiro E-post
   

642 81 Flen Sveavägen 1 0157-430000 5854-6045 flens.kommun@flen.se 
Flen

Kommunledningsförvaltningen Samhällsbyggnadsnämnden
TJÄNSTESTÄLLE Demokratiservice
HANDLÄGGARE Rasmus Hunt

DIARIENR KS/2023:192 ER REF

Remiss - Medborgarförslag angående återkommande torgdag i Flen
Kommunstyrelsen önskar samhällsbyggnadsnämndens yttrande över
medborgarförslaget senast 2024-04-01.

Rasmus Hunt
kommunsekreterare
0157–430042
rasmus.hunt@flen.se
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236
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-12-11

§ 127 KS/2023:192 311

Medborgarförslag angående återkommande torgdag i Flens
kommun

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag inkom 2023-11-22 om att införa en återkommande
torgdag i Flen. (Bilaga 6)

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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11
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 80 KS/2024:57 – 844

Svar på medborgarförslag om vandrarhem i Loftet

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att medborgarförslaget avslås.
______________________

Bakgrund
Medborgarförslag har inkommit 2024-02-29 med förslag om att Loftet kan
användas som vandrarhem fram till att annat beslutas.

Ur ett medborgarperspektiv välkomnas förslaget av kommunen då det till viss
del saknas övernattningsalternativ i centrala Flen och engagemanget
uppskattas, men gällande vandrarhem finns idag Idrottsgården att tillgå och
kommunen anser inte att förslaget gällande Loftet är genomförbart utifrån
det befintliga skicket av lokalerna och därför föreslår
kommunledningsförvaltningen att förslaget avslås.  

Lokalernas nuvarande skick utgör en potentiell risk både gällande säkerhet
och hälsa för eventuella gäster och personal. Ur ett ekonomiskt perspektiv är
det inte genomförbart med tanke på dessa utmaningar och den omfattande
ombyggnad och renovering som skulle krävas för att göra lokalerna lämpliga
för vandrarhem och anser att det inte är praktiskt möjligt eller ekonomiskt
försvarbart att gå vidare med förslaget i sin nuvarande form. Därtill pågår en
markanvisningstävling för fastigheten Östergård 2 (den fastighet som Loftet
ligger på).

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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10
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 58 KS/2024:57 – 844

Svar på medborgarförslag om vandrarhem i Loftet

Kommunstyrelsens arbetsutskott förestår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige besluta

att medborgarförslaget avslås.
______________________

Bakgrund
Medborgarförslag har inkommit 2024-02-29 med förslag om att Loftet kan
användas som vandrarhem fram till att annat beslutas.

Ur ett medborgarperspektiv välkomnas förslaget av kommunen då det till viss
del saknas övernattningsalternativ i centrala Flen och engagemanget
uppskattas, men gällande vandrarhem finns idag Idrottsgården att tillgå och
kommunen anser inte att förslaget gällande Loftet är genomförbart utifrån
det befintliga skicket av lokalerna och därför föreslår
kommunledningsförvaltningen att förslaget avslås.  

Lokalernas nuvarande skick utgör en potentiell risk både gällande säkerhet
och hälsa för eventuella gäster och personal. Ur ett ekonomiskt perspektiv är
det inte genomförbart med tanke på dessa utmaningar och den omfattande
ombyggnad och renovering som skulle krävas för att göra lokalerna lämpliga
för vandrarhem och anser att det inte är praktiskt möjligt eller ekonomiskt
försvarbart att gå vidare med förslaget i sin nuvarande form. Därtill pågår en
markanvisningstävling för fastigheten Östergård 2 (den fastighet som Loftet
ligger på).

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt



1 (2) 

DATUM 2024-03-19

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Samhällsutveckling Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Frida Vidén

DIARIENR KS/2024:57

Svar på medborgarförslag om vandrarhem på Loftet

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott förestår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige besluta

att medborgarförslaget avslås.

Sammanfattning
Medborgarförslag har inkommit 2024-02-29 med förslag om att Loftet kan
användas som vandrarhem fram till att annat beslutas.

Ur ett medborgarperspektiv välkomnas förslaget av kommunen då det till viss
del saknas övernattningsalternativ i centrala Flen och engagemanget
uppskattas, men gällande vandrarhem finns idag Idrottsgården att tillgå och
kommunen anser inte att förslaget gällande Loftet är genomförbart utifrån det
befintliga skicket av lokalerna och därför föreslår kommunledningsförvaltningen
att förslaget avslås.  

Lokalernas nuvarande skick utgör en potentiell risk både gällande säkerhet och
hälsa för eventuella gäster och personal. Ur ett ekonomiskt perspektiv är det
inte genomförbart med tanke på dessa utmaningar och den omfattande
ombyggnad och renovering som skulle krävas för att göra lokalerna lämpliga för
vandrarhem och anser att det inte är praktiskt möjligt eller ekonomiskt
försvarbart att gå vidare med förslaget i sin nuvarande form. Därtill pågår en
markanvisningstävling för fastigheten Östergård 2 (den fastighet som Loftet
ligger på).

Beslutsunderlag
Medborgarförslag om vandrarhem på Loftet



 2 (2)

Sanna Almqvist Frida Vidén
Samhällsutvecklingschef Näringslivschef

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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55
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2024-03-04

§ 34 KS/2024:57 844

Medborgarförslag om vandrarhem i Loftet

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag inkom 2024-02-29 om att använda Loftet som ett enklare
vandrarhem tills beslut om dess framtid har fattats (bilaga 6).

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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15
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 82 KS/2024:70 – 905

Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att godkänna Flens kommunfastigheter AB hemställan om anstånd med
återkoppling av uppdraget att kostnadsberäkna en varsam och
kostnadseffektiv renovering av Kyrkskolan till kommunfullmäktige i
september 2024.

______________________

Bakgrund
Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19 inkommit med en
begäran om anstånd med återkoppling av ärendet till kommunfullmäktige i
september 2024. Kommunledningsförvaltningen ser det som möjligt med att
ge anstånd till september. Ett beslut om byggnation i september kommer
dock påverka möjligheterna med inflyttning med en termin utifrån de
underlag som delgivits av Flens kommunfastigheter AB.

Ärendet
Flens kommunfastigheter AB fick vid kommunfullmäktiges sammanträde
2023-03-04, § 24 i uppdrag att ta fram underhållsskulden för Kyrkskolan och
kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv renovering där endast de
mest nödvändiga åtgärderna genomförs för att bedriva skolverksamhet.
Återkoppling ska ske till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024.
Återkopplingen ska även innefatta tidsram för färdigställande.

Flens kommunfastigheter AB har tagit fram huvuddelen av underlagen vilka
även redovisats för kommunledningsförvaltningen under våren. I framtagande
av underlag har programhandling utarbetats i samverkan med Barn-,
utbildning och kulturförvaltningen, beräkning av underhållsskuld, förslag till
möjliga renoveringar, samt en tidsplan på 14 månader från beslutsdatum.
Flens kommunfastigheter AB har inlett förhandlingar med markägare utifrån
tidigare beslut. Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19
inkommit med en begäran om anstånd med återkoppling av ärendet till
kommunfullmäktige i september 2024.
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16
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

Kommunledningsförvaltningen har inte fått någon återkoppling till anledning
till hemställan men ser inga problem med en förlängning av ärendet utöver
att med redovisad tidsplan som angivits från beslutsdatum så finns inte någon
möjlighet till inflyttning till höstterminen 2025 utan en inflyttning skjuts
ytterligare en termin.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 60 KS/2024:70 – 905

Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att godkänna Flens kommunfastigheter AB hemställan om anstånd med
återkoppling av uppdraget att kostnadsberäkna en varsam och
kostnadseffektiv renovering av Kyrkskolan till kommunfullmäktige i
september 2024.

______________________

Bakgrund
Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19 inkommit med en
begäran om anstånd med återkoppling av ärendet till kommunfullmäktige i
september 2024. Kommunledningsförvaltningen ser det som möjligt med att
ge anstånd till september. Ett beslut om byggnation i september kommer
dock påverka möjligheterna med inflyttning med en termin utifrån de
underlag som delgivits av Flens kommunfastigheter AB.

Ärendet
Flens kommunfastigheter AB fick vid kommunfullmäktiges sammanträde
2023-03-04, § 24 i uppdrag att ta fram underhållsskulden för Kyrkskolan och
kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv renovering där endast de
mest nödvändiga åtgärderna genomförs för att bedriva skolverksamhet.
Återkoppling ska ske till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024.
Återkopplingen ska även innefatta tidsram för färdigställande.

Flens kommunfastigheter AB har tagit fram huvuddelen av underlagen vilka
även redovisats för kommunledningsförvaltningen under våren. I framtagande
av underlag har programhandling utarbetats i samverkan med Barn-,
utbildning och kulturförvaltningen, beräkning av underhållsskuld, förslag till
möjliga renoveringar, samt en tidsplan på 14 månader från beslutsdatum.
Flens kommunfastigheter AB har inlett förhandlingar med markägare utifrån
tidigare beslut. Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19
inkommit med en begäran om anstånd med återkoppling av ärendet till
kommunfullmäktige i september 2024.
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Kommunledningsförvaltningen har inte fått någon återkoppling till anledning
till hemställan men ser inga problem med en förlängning av ärendet utöver
att med redovisad tidsplan som angivits från beslutsdatum så finns inte någon
möjlighet till inflyttning till höstterminen 2025 utan en inflyttning skjuts
ytterligare en termin.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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DATUM 2024-05-13

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Demokratiservice Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Håkan Bergsten

DIARIENR KS/2024:70

Svar på återredovisning av kostnader för ombyggnation av
Kyrkskolan

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att godkänna Flens kommunfastigheter AB hemställan om anstånd med
återkoppling av uppdraget att kostnadsberäkna en varsam och
kostnadseffektiv renovering av Kyrkskolan till kommunfullmäktige i
september 2024.

Sammanfattning
Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19 inkommit med en begäran
om anstånd med återkoppling av ärendet till kommunfullmäktige i september
2024. Kommunledningsförvaltningen ser det som möjligt med att ge anstånd till
september. Ett beslut om byggnation i september kommer dock påverka
möjligheterna med inflyttning med en termin utifrån de underlag som delgivits
av Flens kommunfastigheter AB.

Ärendet
Flens kommunfastigheter AB fick vid kommunfullmäktiges sammanträde
2023-03-04, § 24 i uppdrag att ta fram underhållsskulden för Kyrkskolan och
kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv renovering där endast de
mest nödvändiga åtgärderna genomförs för att bedriva skolverksamhet.
Återkoppling ska ske till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024.
Återkopplingen ska även innefatta tidsram för färdigställande.

Flens kommunfastigheter AB har tagit fram huvuddelen av underlagen vilka
även redovisats för kommunledningsförvaltningen under våren. I framtagande
av underlag har programhandling utarbetats i samverkan med Barn-, utbildning
och kulturförvaltningen, beräkning av underhållsskuld, förslag till möjliga
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renoveringar, samt en tidsplan på 14 månader från beslutsdatum. Flens
kommunfastigheter AB har inlett förhandlingar med markägare utifrån tidigare
beslut. Flens kommunfastigheter AB har sent under vecka 19 inkommit med en
begäran om anstånd med återkoppling av ärendet till kommunfullmäktige i
september 2024. Kommunledningsförvaltningen har inte fått någon
återkoppling till anledning till hemställan men ser inga problem med en
förlängning av ärendet utöver att med redovisad tidsplan som angivits från
beslutsdatum så finns inte någon möjlighet till inflyttning till höstterminen 2025
utan en inflyttning skjuts ytterligare en termin.

Håkan Bergsten
Kommunchef

Skickas till:
Flens kommunfastigheter AB
Akt
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DATUM 2024-05-13 

Postadress Besöksadress Telefon Bankgiro E-post
   

642 81 Flen Sveavägen 1 0157-430000 5854-6045 flens.kommun@flen.se 
Flen

Flens kommunfastigheter ABs begäran om anstånd för återredovisning av
kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan
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§ 24 KS/2018:82 610

Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan

Kommunfullmäktige beslutar

att bevara en F-6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med
kommunfullmäktigebeslut 2021-12-06 § 136, första att-satsen,

att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden
för Kyrkskolan och kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv
renovering där endast de mest nödvändiga åtgärderna genomförs för
att bedriva skolverksamhet. Återkoppling ska ske till
kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024. Återkopplingen ska
även innefatta tidsram för färdigställande, samt

att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med
markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan
och återrapportera till kommunstyrelsen som tar beslut om eventuellt
köp.

______________________

Bakgrund
Utifrån det beslut om renovering som tagits i kommunfullmäktige den 6
december 2021 (KF 2021-12-06 §136) har Flens kommunfastigheter
genomfört en projektering inför en upphandling av renovering. I samband
med projektering har framkommit att det investeringsbehov som föreligger
hamnar på 104 miljoner kronor vilket vida överstiger den beslutade summan
på 36 miljoner kronor. I enlighet med beslutet i kommunfullmäktige ska
ärendet då återrapporteras för ett nytt beslut.

Den investering som framkommer i projekteringen på 104 miljoner kronor
bedöms innebära ökade kostnader för barn-, utbildning och kulturnämnden
på 6,6 miljoner kronor när tidigare hyreskostnader avräknats och kostnader
för externa utförare lagts till.
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Kommunledningsförvaltningen bedömer att det inte är rimligt med en
investering på den nivån då den är kostnadsdrivande för såväl
kommunkoncernen som skolverksamheten i Flens kommun samt med
hänvisning till den överkapacitet i skollokaler som barn-, utbildnings- och
kulturnämnden redogör för i sin nämndplan 2024–2027.

Kommunledningsförvaltningen vidhåller tidigare förslag om en avveckling av
Kyrkskolan i Mellösa.

Ärende
I samband med kommunfullmäktiges möte den 6 december 2021 togs beslut
(KF 2021-12-06 §136, KS/2018:82) om en skola i Mellösa som innebar att Flens
kommun ska fullfölja beslut om fortsatt skolverksamhet vid Kyrkskolan i
Mellösa (KF 2015-12-10 §197). Vidare framgår i beslutet att det ska
upphandlas en varsam renovering av Kyrkskolan utifrån den idéskiss som
tagits fram av Bygderådet i Mellösa. Renoveringen har omfattat
huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastikhall och får maximalt uppgå till 36
miljoner inklusive oförutsedda utgifter. Vidare framgår av beslutet att
klassrum ska vara formade för goda lärmiljöer och får variera mellan 57 - 70
kvm, att det ska vidtas åtgärder för säker skolväg samt en vändplan för på-
och avstigning anläggs. Renoveringen ska genomföras etappvis för att
säkerställa skolgång på plats under tiden för renovering. Kyrkskolan ska stå
färdig inför skolstart höstterminen 2024.

I beslutet anges även att FKAB ska återkomma till kommunfullmäktige om
summan 36 miljoner överskrids för nytt beslut samt att arbetet ska
återrapporteras fortlöpande till kommunstyrelsen av framförallt ekonomisk
status.

Flens kommunfastigheter AB (FKAB) har sedan årsskiftet 2022 genomfört
projektering av Kyrkskolan, med stöd av upphandlad projektör AFRY, för att få
fram en kalkyl och ett upphandlingsunderlag för anbudsförfrågan. I samband
med projekteringen har framkommit att investeringsbehovet för
ombyggnationen med idéskissen som grund vida överstiger den angivna nivån
vilket föranleder att ärendet återkommer till kommunfullmäktige. I samband
med projekteringen har framkommit att det är en omfattande renovering som
krävs och där skolan bland annat behöver tillgänglighetsanpassas för att
kunna erbjuda alla elever plats. Vidare krävs ett nytt ventilationssystem för att
kunna erbjuda en god arbetsmiljö. Kyrkskolans brandsäkerhet behöver även
denna förbättras med utrymningsvägar.
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Dessa insatser har inneburit att omfattande undersökningar har gjorts på
Kyrkskolan, på dess bärande konstruktion i tak och väggar. Kyrkskolans elever
behöver även erbjudas måltidsverksamhet vilket gjort att Mellösagårdens kök
och matbespisning är en del av underlaget och finns medräknad i kostnaden
för renovering.

Utgångspunkten är, liksom beslutet anger, att det är en idéskiss för att ta fram
underlag för upphandling. All projektering har gjorts med idéskissen som
grund men där anpassningar gjorts för att möta lagkrav, för att uppnå god
lärande- och arbetsmiljö eller kostnadseffektivare lösningar. Under
projekteringen har dialog förts mellan AFRY, Flens kommunfastigheter AB och
barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen men även med
kommunledningsförvaltningens bygg- och miljöavdelning. Vidare har dialog
förts med Sörmlands museum som svarar för historisk byggnadsvård som
remiss och för underlag till länsstyrelsen.

AFRY har levererat ett projekteringsunderlag som Flens kommunfastigheter
AB som genomfört en kompletterande kontroll avseende kostnader och för
att säkerställa att dessa ligger inom ställt uppdrag. Efter genomgång av
underlaget så har investering som behövs slutat på 104 miljoner kronor. Detta
innebär årligt ökade kostnader för barn-, utbildnings- och kulturnämnden på
4,15 miljoner kronor. Utöver denna så blir även kostnaden för gymnastiksalen
en ökning för kommunledningsförvaltningen på 537 000 kronor.

Om kostnaden för extern utförare inkluderas i totalkostnaden så bedöms
kostnadsökningen för barn-, utbildnings- och kulturnämnden bli 6,6 miljoner
kronor.

Flens kommunfastigheter AB har återkopplat till
kommunledningsförvaltningen att de genomfört en kompletterande kontroll
avseende investeringsbeloppet för att säkerställa att denna ligger inom ställt
uppdrag och de kvarstår att AFRY projektering är fortsatt giltig för att lagkrav,
tillgänglighet samt uppnå god lärande- och arbetsmiljö. Det tillägg som Flens
kommunfastigheter gör vid återkopplingen är att kostnaderna skulle kunna
räknas upp med byggprisindex (BKI) för 2023 och vilket skulle avsevärt öka
investeringen. Byggkostnadsindex steg 5,9% mellan december 2022 och 2023
vilket skulle innebära en ökning med 8 miljoner kronor jämfört med kalkylen i
projekteringen, totalt 112 miljoner kronor.
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Då investeringskostnaden överstiger den beslutade summan på 36 miljoner
kronor sker återrapportering till kommunfullmäktige i ärendet för nytt beslut.
De kostnader som gör att den beslutade summan 36 miljoner inte kan hållas
är en följd av att det inte går att genomföra en renovering utifrån de behov
som finns på Kyrkskolan utan att verkställa de lagkrav som finns för bland
annat tillgänglighet och arbetsmiljö. Kalkylen påverkas även av de
kostnadsökningar som skett i samhället, till exempel har byggprisindex ökat
kraftigt sedan beslutet i kommunfullmäktige togs i december 2021.

Kommunstyrelsen har i enlighet med beslutet i kommunfullmäktige (KF 2021-
12-06 §136) uppdrag att ta fram hyreskompensation utifrån inkomna anbud
om renovering och återrapportera detta till kommunfullmäktige. I samband
med att ny resursfördelningsmodell beslutats och införts så fördelas framtida
hyreskostnader direkt då dessa är kopplade till elevantalet. Det innebär att
den hyreskompensationsmodell som funnits tidigare med en reserv hos
kommunstyrelsen inte längre är kvar. Resursfördelningsmodellen tar i
beräkning ett såväl minskat som ökat elevantal i samband med att fördelning
av resurser sker per elev. Det innebär att det i samband med ökade kostnader
för barn-, utbildnings- och kulturnämnden inte sker något tillskott av
ytterligare medel utan nämnden ska själv bära och omfördela de ökade
kostnaderna. Denna kostnadsökning på 6,6 miljoner (inklusive ersättning
extern utförare) behöver nämnden själv hantera. En enkel jämförelse är att
snittlön inklusive PO-pålägg för lärare är cirka 600 000 kronor vilket innebär
att nämnden behöver göra omställning på 10 lärare för att balansera de ökade
kostnaderna bara för renovering av Kyrkskolan. Utöver detta så tillkommer
allmänt ökade kostnader för den kommunala sektorn som följd av
prisutvecklingen i landet, ökade hyreskostnader men även el och andra
verksamhetskostnader.

Barn-, utbildnings- och kulturnämnden har utifrån Strategisk plan 2024–2027
med budget 2024 tilldelats en grundbudget som är 11,3 miljoner kronor lägre
än år 2023, till följd av minskande elevunderlag. Detta tillsammans med
effektiviseringsåtgärder på 2 % (cirka 9 miljoner kronor) ger en lägre budget
på cirka 20 miljoner kronor för 2024. Vilket innebär att barn-, utbildnings- och
kulturnämnden inte har möjlighet att bedriva verksamhet i samma omfattning
som tidigare. I barn-, utbildnings- och kulturnämndens nämndplan för 2024 –
2027 föreslås en rad åtgärder, som möjliggör en budget som inte sänker
kvalitet eller går ut över barn och elever genom minskad barn- och elevpeng,
och som medför att barn-, utbildnings- och kulturnämndens verksamheter kan
bedrivas inom tilldelad budgetram.
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Det finns en överkapacitet på lokaler för grundskola i Flen. Enligt beslut från
Kommunfullmäktige ska tillgänglig yta för grundskola uppgå till 8–12
kvm/elev. Idag ligger värdet på 18,9 kvm/elev i grundskolan. För att fullfölja
beslutet behöver nuvarande antal lokaler minskas för att anpassa lokalerna
efter det förändrade elevantalet. Om inte antalet lokaler anpassas till det
minskade elevunderlaget innebär det att andra åtgärder i så fall behöver
genomföras eller att barn- och elevpengen minskar. Vilket påverkar
möjligheten att bedriva verksamhet enligt lagar, förordningar och läroplaner.

Att minska överkapaciteten i form av lokaler har flera effekter på ekonomin.
De direkta ekonomiska effekterna medför minskad hyreskostnad, minskat
investeringsbehov, kommunfullmäktiges beslut om lokalytor per elev i
grundskolan följ samt minskade övriga kostnader. Hyreskostnad/elev minskar
totalt i Flen, vilket påverkar bidrag till fristående verksamheter som får bidrag
enligt det kommunala genomsnittet i kronor/elev avseende lokaler. När
verksamheten förtätas och antalet förhyrda lokaler minskar innebär det att
budgetutrymme kan omfördelas till andra resurser såsom att erbjuda stöd till
de elever som har behov av det. Förutsättningarna för att ge en likvärdig
undervisning på samtliga enheter ökar därmed.

Överkapacitet i lokaler påverkar de ekonomiska förutsättningarna för att
bedriva verksamhet genom att verksamheten då behöver finnas på fler platser
än vad som behövs sett till antalet elever. Effekten blir också att lokalyta per
elev fortsätter att öka i och med att elevunderlaget minskar. Det innebär
också att det fortsatt blir en utmaning att organisera klasser i förhållande till
resurser. Den totala kostnaden för lokaler (hyra och städ) är högre än
nödvändigt, vilket påverkar bidraget till fristående verksamheter som då ökar.

Den gemensamma bedömningen som Flens kommunfastigheter och
kommunledningsförvaltningen gör är att det inte är ekonomiskt hållbart att
göra en så omfattande investering i Kyrkskolan med den kostnadsutveckling
för såväl kommunkoncernen som skolverksamheten som detta innebär. Flens
kommun behöver säkerställa tillgången till lärare och annan personal inom
skolverksamheten istället för att ytterligare öka de redan höga
lokalkostnaderna. Ur ett barnrättsperspektiv så behöver kommunen se till alla
barn och elever i Flen där en fortsatt ökad kostnad på lokaler kommer påverka
möjligheterna att behålla personal såvida inte extra medel tillskjuts
skolverksamheterna.
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Kommunledningsförvaltningen föreslår därför, som följd av den av Flens
kommunfastigheter AB återrapporterade investeringskostnaden, att beslutet
från kommunfullmäktige den 6 december 2021 upphävs och att
kommunstyrelsen tillsammans med Flens kommunfastigheter AB och barn-,
utbildning och kulturnämnden, återkommer till kommunfullmäktige med
förslag på nytt beslut för skolverksamheten där inga investeringar sker i
nuvarande Kyrkskola.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att bevara en F-6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med

kommunfullmäktigebeslut 2021-12-06 § 136,
att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden på

Kyrkskolan huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastikhall och återkomma till
kommunfullmäktige senast juni 2024, samt

att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med
markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan.

Yrkanden
Björn Carlsson (C) yrkar ändring i kommunstyrelsens förslag till andra att-sats
med
att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden för

Kyrkskolan och kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv
renovering där endast de mest nödvändiga åtgärderna genomförs för att
bedriva skolverksamhet. Återkoppling
ska ske till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024.
Återkopplingen ska även innefatta tidsram för färdigställande,

samt i kommunstyrelsens förslag till tredje att-sats med
att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med

markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan och
återrapportera till kommunstyrelsen som tar beslut om eventuellt köp.

Emma Dahlin (M), Anna Jernemalm (KD), Christine Zetterdahl (SD), Cecilia Friis
(MP), Anton Ragnarsson (V), Huda Omar (V), Berit Hyllbrant (L), och Johanna
Tegelstam (C) yrkar bifall till Björn Carlssons (C) båda ändringsyrkanden.

Anton Ragnarsson (V) yrkar ändring av första att-satsen med att bevara en F-
6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med kommunfullmäktigebeslut
2021-12-06 § 136, första att-satsen.
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Björn Carlsson (C), Anna Jernemalm (KD), Christine Zetterdahl (SD), Berit
Hyllbrant (L) och Huda Omar (V) yrkar bifall till Anton Ragnarssons (V)
ändringsyrkande.

Ann-Charlotte Munter (S) inkommer med ett förslag från Socialdemokraterna,
enligt nedan, vilket är detsamma som kommunstyrelsens arbetsutskotts
förslag, 2024-02-05 § 14.
att kommunfullmäktiges beslut 2021-12-04 §136 (KS/2018:82) om

skolverksamhet vid Kyrkskolan i Mellösa upphävs och att
skolverksamheten vid Kyrkskolan avvecklas,

att skolverksamhet etableras i anslutning till förskoleverksamheten vid
Tomtebo i Mellösa för elever i förskoleklass till årskurs 3,

att Flens kommunfastigheter AB (FKAB) ges i uppdrag att uppföra en skola,
anpassad till elevantalet i upptagningsområdet, för förskoleklass till
årskurs 3 vid förskolan Tomtebo i Mellösa. I planeringen för etablering av
en skola vid Tomtebo ska samverkan ske med barn-, utbildnings- och
kultur- och samhällsbyggnadsnämnden,

att uppdra till Flens kommunfastigheter AB (FKAB) i samverkan med barn-,
utbildning och kulturnämnden att upphandla en hyreslösning av en skola
vid förskolan Tomtebo i Mellösa. FKAB förankrar den upphandlade
hyreskostnaden i kommunstyrelsen innan slutligt tecknande av avtal,

att barn-, utbildnings- och kulturnämnden kompenseras från budget 2025 för
att täcka ökade hyreskostnader där finansieringen täcks som en politisk
satsning och genom bland annat effektiviseringar i administration,

att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheterna att
lägga en multisportanläggning på kommunens mark i anslutning till den
nya skolan vid Tomtebo i Mellösa,

att Flens kommunfastigheter AB (FKAB) får i uppdrag att utreda och föreslå
alternativ användning eller försäljning av Kyrkskolans lokaler i Mellösa
kyrkby. Uppdraget återredovisas till kommunfullmäktige senast kvartal 1
2025,

att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram ett planprogram för sydöstra
Mellösa samt detaljplan vid Marieberg för att möjliggöra tillväxt på orten i
form av en ökad inflyttning,

att status avseende etableringen av skolverksamhet vid Tomtebo i Mellösa
kvartalsvis återrapporteras till kommunstyrelsen samt att en slutrapport
görs till kommunfullmäktige snarast efter att skolverksamhet påbörjats
vid Tomtebo i Mellösa, samt
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att barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen och FKAB samverkar så att
hyresavtal på de byggnader som nyttjats på och i anslutning till
Kyrkskolan upphör den dag hyreskostnader för ny skola påbörjar betalas
och att Flens kommunfastigheter AB därefter ansvarar för kostnaderna
för avvecklade lokaler.

William Kohlström (S), Peter Munter (S), Helén Stockow (S) och Mari-Louise
Andersson (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas förslag samt avslag till
kommunstyrelsens förslag.

William Kohlström (S), Helén Stockow (S) och Mari-Louise Andersson (S) yrkar
avslag till Björn Carlssons (C) ändringsyrkanden.

Helén Stockow (S) och Mari-Louise Andersson (S) yrkar avslag till Anton
Ragnarssons (V) förslag till första att-sats.

Christine Zetterdahl (SD) och Huda Omar (V) yrkar avslag till
Socialdemokraternas förslag.

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag finns tre
ändringsyrkanden och ett nytt yrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag med Anton Ragnarssons
(V) och Björn Carlssons (C) respektive ändringsyrkanden mot
Socialdemokraternas förslag finner ordföranden att kommunfullmäktige
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag med Anton Ragnarssons (V) och
Björn Carlssons (C) respektive ändringsyrkanden.

Reservationer
Ann-Charlotte Munter (S), Daniel Ljungkvist (S), Helén Stockow (S), Peter
Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Jonas Thyrén (S), Beata Karlsson (S),
Arne Lundberg (S), Ann-Katrin Elofsson (S), Jaana Lahti Nordengen (S), Hans
Åfeldt (S) och William Kohlström (S) reserverar sig mot beslutet med följande
motivering:

”Socialdemokraterna reserverar sig mot besluten tagna under ärendet
“Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan”.
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Kommunfullmäktige 2024-03-04

Vi anser att taget beslut gällande Kyrkskolan i Mellösa går i strid med vår
uppfattning av vad som är möjligt att göra på flera punkter.

Beslutat förslag innebär bland annat en kostnadsökning för Barn- utbildnings-
och kulturnämnden och en påverkan på övrig verksamhet. Det är inte enbart
eleverna i Mellösa som påverkas av beslutet, utan även barn och unga på
andra orter och i kommunen i stort. Kommunen har trots höga ambitioner en
minskande befolkning och minskande antal elever i våra kommunala skolor att
förhålla sig till.

Detta innebär att inga extra pengar finns till verkställandet av detta beslut
utan pengarna måste tas någonstans inom kommunens egen verksamhet.     
Enligt vår bedömning finns avgörande risker att kostnaderna dessutom
kommer att överstiga det som presenterats, särskilt då likvärdigt förslag, inte
bara vid ett utan nu upprepade tillfällen redan återrapporteras att inte vara
ekonomiskt rimligt.

Förslaget som Centerpartiet, Sverigedemokraterna, Moderaterna och
Liberalerna tillsammans tagit fram innebär att Flens kommunfastigheter ska
ta fram en underhållsskuld på fastigheten. Detta kan ses som prejudikat för
alla fastigheter, vilket då blir kostnadsdrivande för kommunen om det inte ses
som en särbehandling mellan verksamheter.

Arbetsmiljölagen gäller för både elever och personal i förskoleklass och
grundskola och skolhuvudmannen har ansvaret över arbetsmiljön i skolan.
Taget beslut kan skapa svårigheter i ett sådant ansvarstagande då förslaget
bl.a. innebär att skolan ska renoveras samtidigt som pedagogisk verksamhet
pågår, dvs utan att eleverna och personalen evakueras under
renoveringsarbetet. Vi förutsätter naturligtvis att beslutet innefattar en
renovering där skolan framöver kommer att uppfylla gällande krav utifrån
arbetsmiljölagen, skollagen och tillgängligheten för verksamheten.

Vi är väl medvetna om och känner empati med önskemålet som bland annat
flera föräldrar och elever känner för att få behålla sin skola på Kyrkbacken. Vi
är också medvetna om den oro det innebär för en del av våra invånare att inte
veta om det i framtiden kommer att finnas en skola på orten eller inte. Vi vill
också tillägga att vi även är medvetna om att det finns fler än ett önskemål
hos allmänheten, bl.a. de föräldrar och elever som gärna hade sett en ny skola
inne centralt på orten. Det är viktigt för våra invånare att politiken i
kommunen kommer till ett slutgiltigt beslut i denna fråga.
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Kommunfullmäktige 2024-03-04

Vi vill också påpeka att hade vårt förslag gått igenom redan från början, så
hade Mellösa nu haft en färdig skola på plats centralt på orten utifrån de
lagkrav som gäller samt med en kontrollerad ekonomi flera år fram i tiden.
Vi ser med stor oro att detta återigen är ett beslut som enbart kommer att
återkomma till politiken som inte är genomförbart. Risken är stor då beslutet
grundar sig på samma beslut som tidigare.

Tidigare har bristen på säkra skolvägarna till Kyrkskolan varit uppe i dialoger
och för diskussion. Detta grundar sig i att den stora majoriteten av eleverna på
Kyrkskolan behöver ta sig över en järnvägsövergång för att kunna ta sig till
och från skolan. Detta problem kvarstår i och med beslutat förslag. Det är
också osäkert vilka befogenheter kommunen har att kunna skapa en säkrare
övergång och vilka kostnader en sådan lösning skulle innebära som
konsekvens för kommunen och kommunens invånare.

Detta är bara för att nämna några viktiga delar som vi upplever inte har tagits
i beaktande. Socialdemokraterna i Flens kommunfullmäktige reserverar sig
därför mot beslutet.”

Skickas till:
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Flens kommunfastigheter AB
Akt
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Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 83 KS/2024:21 – 104

Partistöd 2024

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att godkänna inlämnade redovisningar, samt

att partistöd för 2024 utbetalas till samtliga partier representerade i
kommunfullmäktige i Flen.

______________________

Bakgrund
Samtliga partier representerade i kommunfullmäktige som mottagit partistöd
för år 2023 har inom föreskriven tid lämnat in redovisning enligt regler för
kommunalt partistöd i Flens kommun.

Partistöd för år 2024 kan därmed utbetalas till samtliga partier
representerade i kommunfullmäktige i Flen.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 61 KS/2024:21 – 104

Partistöd 2024

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att godkänna inlämnade redovisningar, samt

att partistöd för 2024 utbetalas till samtliga partier representerade i
kommunfullmäktige i Flen.

______________________

Bakgrund
Samtliga partier representerade i kommunfullmäktige som mottagit partistöd
för år 2023 har inom föreskriven tid lämnat in redovisning enligt regler för
kommunalt partistöd i Flens kommun.

Partistöd för år 2024 kan därmed utbetalas till samtliga partier
representerade i kommunfullmäktige i Flen.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt



1 (1) 

DATUM 2024-04-02

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Kommunjuristen Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Niklas Witt

DIARIENR KS/2024:21

Redovisning av partistöd för 2023 samt utbetalning av partistöd
2024

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att godkänna inlämnade redovisningar, samt

att partistöd för 2024 utbetalas till samtliga partier representerade i
kommunfullmäktige i Flen.

Sammanfattning
Samtliga partier representerade i kommunfullmäktige som mottagit partistöd
för år 2023 har inom föreskriven tid lämnat in redovisning enligt regler för
kommunalt partistöd i Flens kommun.

Partistöd för år 2024 kan därmed utbetalas till samtliga partier representerade i
kommunfullmäktige i Flen.

Håkan Bergsten                                            Niklas Witt
Kommunchef Kommunjurist

Skickas till:
Akt
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Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 84 KS/2024:95 – 000

Fastställande av 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR
i Sörmland

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att fastställa 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR i Sörmland.
______________________

Bakgrund
Samordningsförbundet RAR i Sörmland har inkommit med en begäran om att
respektive medlems kommunfullmäktige eller motsvarande fastställer
budgeten för år 2025. Samordningsförbundet föreslår att budgeten för 2025
ska uppgå till 16 miljoner kronor vilket är samma belopp som budget 2024.

De belopp som varje medlem ska betala baseras på befolkningen per den 1
november. För Flens del handlar det om 190 989 kronor vilket är något lägre
än budget 2024.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 62 KS/2024:95 – 000

Fastställande av 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR
i Sörmland

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att fastställa 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR i Sörmland.
______________________

Bakgrund
Samordningsförbundet RAR i Sörmland har inkommit med en begäran om att
respektive medlems kommunfullmäktige eller motsvarande fastställer
budgeten för år 2025. Samordningsförbundet föreslår att budgeten för 2025
ska uppgå till 16 miljoner kronor vilket är samma belopp som budget 2024.

De belopp som varje medlem ska betala baseras på befolkningen per den 1
november. För Flens del handlar det om 190 989 kronor vilket är något lägre
än budget 2024.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt



1 (1) 

DATUM 2024-05-06

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Ekonomiavdelningen Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Ulrika Eriksson

DIARIENR KS/2024:95

Fastställande av 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR i
Sörmland

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att fastställa 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR i Sörmland.

Sammanfattning
Samordningsförbundet RAR i Sörmland har inkommit med en begäran om att
respektive medlems kommunfullmäktige eller motsvarande fastställer budgeten
för år 2025. Samordningsförbundet föreslår att budgeten för 2025 ska uppgå till
16 miljoner kronor vilket är samma belopp som budget 2024.

De belopp som varje medlem ska betala baseras på befolkningen per den 1
november. För Flens del handlar det om 190 989 kronor vilket är något lägre än
budget 2024.

Ulrika Eriksson Jeanette Lijesnic
Budgetstrateg Ekonomichef

Skickas till:
Samordningsförbundet RAR
Akt



SAMORDNINGSFÖRBUNDET RAR SÖRMLAND
kontakt@rarsormland.se  •  www.rarsormland.se 1

Samordningsförbundet RAR i Sörmlands 
medlemmar – fullmäktige eller motsvarande

Fastställande av 2025 års budget för Samordningsförbundet RAR i Sörmland
Samordningsförbundet bjöd in till medlemsmöte den 11 april 2024 för att presentera 
förbundets verksamhet och ekonomi samt för att diskutera framtida inriktning och budget.
Medlemsmötet tillstyrkte Samordningsförbundet hemställan om en total budget på 16 mkr, 
samma nivå som 2024. Medlemsmötet är inte beslutande och en formell hemställan sänds, 
som tidigare år till respektive medlem.

Utifrån ovanstående föreslår Samordningsförbundet att budgeten för 2025 ska uppgå till 16 
mkr och hemställer att respektive fullmäktige eller motsvarande fastställer budget 2025 i 
enlighet med nedanstående tabell.

Samordningsförbundet RAR i Sörmland

Charlotta Skålén 
Förbundschef
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Kommunstyrelsen 2024-06-03

§ 85 KS/2024:78 – 042

Begäran om tilläggsbudget från barn-, utbildnings- och
kulturnämnden för att undvika sänkning av barn- och elevpeng

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå barn-, utbildnings-, och kulturnämndens begäran om tilläggsbudget.
______________________

Bakgrund
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden skickade i samband med att
nämndplan 2024–2027 beslutades, en begäran om tilläggsbudget om
17 100 000 kronor för år 2024. Då det inte finns några prioriteringsutrymmen i
budgetramen för 2024 föreslås begäran avslås.

Barn-, utbildnings- och kulturnämndens verksamheter har en
budgettilldelning utifrån Flens kommuns demografi och prislappar utifrån
utjämningssystemet. Detta innebär att nämnden får budget för samtliga barn
och ungdomar som är folkbokförda i kommunen och prislapparna varierar för
de olika åldrarna. Då barn och elevantalet minskar i kommunen innebär det
att nämnden får en lägre budgetram att förhålla sig till.

Ett omfattande omställningsarbete har påbörjats för att anpassa
verksamheten till tilldelade resurser och för att få en budget i balans.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta
att avslå barn-, utbildnings-, och kulturnämndens begäran om tilläggsbudget.

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar ändring med att tilldela barn-, utbildnings- och
kulturnämnden 17,1 miljoner kronor i tilläggsbudget 2024 för att undvika
sänkning av barn- och elevpeng (undervisningsresurser).



PROTOKOLLSUTDRAG                                Sida

20
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-06-03

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag
finns ett ändringsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Anton
Ragnarssons (V) ändringsyrkande finner ordförande att kommunstyrelsen
beslutar att bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Protokollsanteckning
Emma Dahlin (M) och Katarina Lagerstedt (M) lämnar följande
protokollsanteckning:

”Kommunstyrelsen har att ta ställning till ett äskade från barn-, utbildnings-,
och kulturnämnden om 17,1 miljoner kronor.

Barn-, utbildning-, och kulturnämnden står inför stora utmaningar, ett
sjunkande elevunderlag och många nybyggda lokaler i Flens tätort resulterar i
överkapacitet och dyra lokalkostnader. Vi anser att Flens kommun förbyggt
sig, både på Bildningscentrum Stenhammarskolan och förskolan Kungsfågeln.
Situationen försvåras av det sjunkande elevunderlaget.

Barn-, utbildnings-, och kulturnämnden har fått tilldelad budgetram från
kommunfullmäktige utifrån beslutad budgetmodell vilken tar hänsyn till antal
elever, verksamheten måste således anpassas utifrån den parametern.
Nämnden har en stor överkapacitet av lokaler och behöver arbeta med sina
lokalkostnader, då främst på Stenhammar där det största elevtappet finns
samt höga lokalkostnader.

Efter barn-, utbildnings-, och kulturnämndens antagande av sin budget och
fram till kommunstyrelsen sammanträde att hantera äskandet från nämnden
har det kommit till vår kännedom att förvaltningen och verksamheterna nu
arbetar med att kliva ur ett antal kvadratmeter i centrala Flen, en viktig och
alldeles nödvändig åtgärd.

Frågan om lokaler han dominerat skoldebatten under många år och för oss
Moderater är det nödvändigt att kommunen tar ett helhetsgrepp över
lokalfrågan i Flens kommun. Detta för att skapa en bra struktur för arbetet
och ett effektivt nyttjande av våra lokaler.
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Vi har därför under 2024 lämnat två förslag för att skapa förbättringar på
området:
- att kommunstyrelsen får i uppdrag att återkomma med en rapport om

kommunens lokaler utifrån ett antal parametrar, samt

- en motion om “Strukturbidrag för ökad tillväxt” för att skapa
förutsättningar för att leva upp till målen i Strategisk plan och en levande
landsbygd.”

Reservation
Anton Ragnarsson (V) reserverar sig mot beslutet.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-20

§ 63 KS/2024:78 – 042

Begäran om tilläggsbudget från barn-, utbildnings- och
kulturnämnden för att undvika sänkning av barn- och elevpeng

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige

att avslå Barn-, utbildnings-, och kulturnämndens begäran om tilläggsbudget
______________________
Emma Dahlin (M) deltar inte i beslutet.

Bakgrund
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden skickade i samband med att
nämndplan 2024–2027 beslutades, en begäran om tilläggsbudget om
17 100 000 kronor för år 2024. Då det inte finns några prioriteringsutrymmen i
budgetramen för 2024 föreslås begäran avslås.

Barn-, utbildnings- och kulturnämndens verksamheter har en
budgettilldelning utifrån Flens kommuns demografi och prislappar utifrån
utjämningssystemet. Detta innebär att nämnden får budget för samtliga barn
och ungdomar som är folkbokförda i kommunen och prislapparna varierar för
de olika åldrarna. Då barn och elevantalet minskar i kommunen innebär det
att nämnden får en lägre budgetram att förhålla sig till.

Ett omfattande omställningsarbete har påbörjats för att anpassa
verksamheten till tilldelade resurser och för att få en budget i balans.

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt



1 (1) 

DATUM 2024-05-08

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Ekonomiavdelningen Till Kommunstyrelsens arbetsutskott
HANDLÄGGARE Jeanette Lijesnic

DIARIENR KS/2024:78

Svar på Barn-, utbildnings-, och kulturnämndens begäran om
tilläggsbudget om 17 100 000 kronor

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige

att avslå Barn-, utbildnings-, och kulturnämndens begäran om tilläggsbudget

Sammanfattning
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden skickade i samband med att nämndplan
2024–2027 beslutades, en begäran om tilläggsbudget om 17 100 000 kronor för år 2024.
Då det inte finns några prioriteringsutrymmen i budgetramen för 2024 föreslås begäran
avslås.

Barn-, utbildnings- och kulturnämndens verksamheter har en budgettilldelning utifrån
Flens kommuns demografi och prislappar utifrån utjämningssystemet. Detta innebär att
nämnden får budget för samtliga barn och ungdomar som är folkbokförda i kommunen
och prislapparna varierar för de olika åldrarna. Då barn och elevantalet minskar i
kommunen innebär det att nämnden får en lägre budgetram att förhålla sig till.

Ett omfattande omställningsarbete har påbörjats för att anpassa verksamheten till
tilldelade resurser och för att få en budget i balans.

Håkan Bergsten Jeanette Lijesnic
Kommunchef Ekonomichef

Skickas till:
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Akt
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Barn-, utbildnings- och kulturnämnden 2024-03-14

§ 17 BUK/2023:129 – 041

Nämndplan 2024-2027 med internkontroll och budget 2024

Barn-, utbildnings- och kulturnämnden beslutar

att anta Nämndplan 2024-2027 med internkontroll och budget, samt

att riktlinjerna för tilläggsbelopp justeras så att det framöver endast är
medicinska skäl som omfattas av tilläggsbelopp, samt  

att organisatoriskt flytta fritidsgårdar och fritidsklubbar så att ansvar för dessa
integreras i skolorganisationen under respektive rektor samt samlokalisera
där det är möjligt, samt

att minska överkapacitet i förskoleorganisationen genom att avveckla
Brogetorps förskola och ett av husen på Sjögårdens förskola, samt

att avveckla naturvetenskapsprogrammet och samhällsvetenskapsprogrammet
på Prins Wilhelmgymnasiet.

att Barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen utreder förutsättningar och
konsekvenser av att införa faktisk lokalhyrekostnad som bidrag till
fristående verksamheter inför budget 2025

att förvaltningen ges i uppdrag att skyndsamt utreda om modellen i
Sundbyberg (byggnadspeng) där nybyggda skol- och förskolelokaler de
första fem åren undantas från beräkning av lokalkostnadsersättning till
fristående verksamheter kan införas i Flen.

Barn, utbildnings- och kulturnämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige att besluta

att tilldela Barn-, utbildnings- och kulturnämnden 17,1 miljoner kronor i
tilläggsbudget 2024 för att undvika sänkning av barn- och elevpeng
(undervisningsresurser), samt
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Barn-, utbildnings- och kulturnämnden 2024-03-14

att anta förslag på revideringar av Taxa samt kö- och avgiftsregler för förskola,
fritidshem/fritidsklubb och pedagogisk omsorg i Flens kommun att gälla från
1 september 2024, samt att uppdra till kommunstyrelsen att inta reviderat
reglemente i Flens kommuns författningssamling

______________________

Bakgrund
Barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen presenterade sitt förslag på
Nämndplan 2024-2027 med budget och internkontroll 2024 på
nämndsammanträdet den 25 januari 2024 tillsammans med en rad åtgärder för
att möjliggöra en budget i balans utan att behöva sänka barn- och elevpeng.

Barn-, utbildnings- och kulturnämnden återremitterade hela ärendet med en rad
utredningsuppdrag och uppdrag till förvaltningen om vilka åtgärder som skulle
exkluderas i ett nytt förslag till budget.

Det nya förslaget till budget är i enlighet med Barn-, utbildnings- och
kulturnämnden önskemål och i enlighet med tilldelad rambudget. Budgeten är
beräknad på att åtgärderna som föreslås för beslut ovan genomförs.

Budgeten innebär att resursfördelningen påverkas. Elevpengen har behövt sänkas
med -6500 kronor per elev i ersättning för undervisning, läromedel, måltider och
elevhälsa på grund av att ersättningen för lokalkostnader ökar med 9848 kronor
per elev. Barnpengen har behövt sänkas med - 3500 kronor per förskolebarn
(exklusive lokaler) på grund av att ersättningen för lokalkostnader ökar med ökar
med 5312 kronor.

Verksamheterna får sin tilldelade budget per barn eller elev vilket innebär att
deras budget minskar till nivåer som gör det svårt att bedriva verksamhet med
budget i balans. Elevpeng för gymnasieskolan blir enligt samma nivå som 2023
utan löne- och indexreglering vilket innebär en reell sänkning i och med det
ökade kostnadsläget.

Detta kommer att ge stora konsekvenser för kommunala skolor och förskolor
vilket beskrivs i den bifogade risk- och konsekvensanalysen. När ersättningen för
lokalkostnader per elev ökar och ersättning för undervisningsresurser per elev
minskar ger det stora konsekvenser för alla elever i kommunala skolor samtidigt
som de fristående enheternas bidrag totalt sett ökar. Detta då de ökade
lokalkostnaderna totalt sett ger en högre elevpeng som de fristående enheterna
har möjlighet att fördela som de önskar medan det för de kommunala
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verksamheterna innebär en minskning av undervisningsresurser eftersom en stor
del går till lokalkostnader.

Budgetförslaget innebär att Barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen inte har
möjlighet att ge likvärdiga förutsättningar för att bedriva undervisning till alla
barn- och elever i Flens kommun. Konsekvensen för barn och elever i Flens
kommun blir att elever i fristående verksamheter kommer att ges bättre
förutsättningar och barn med sämre socioekonomiska förutsättningar kommer
att drabbas mest i och med att strukturbidragen som syftar till att jämna ut
skillnader minskar med cirka 4 miljoner kronor.

De minskade resurserna kommer att innebära en minskning av personal på de
kommunala skolorna och förskolorna. En omställningsprocess kommer att
behöva ske omedelbart efter beslut.

Oavsett om Barn-, utbildnings- och kulturnämnden tilldelas tilläggsbudget eller
inte så kvarstår det faktum att olika skolor ges olika ekonomiska förutsättningar
att skapa kvalitativ undervisning.

Den nu presenterade lokalhyran per elev, som blir en konsekvens av ett minskat
elevantal är att anse som oskälig i jämförelse med andra kommuner och
verksamheter, och anses inte ge likvärdiga förutsättningar mellan kommunal och
fristående verksamhet. Därav föreslår Barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen
en utredning inför budget och resursfördelning 2025 för att se över möjligheten
att frångå huvudprincipen om genomsnittlig lokalhyra för att istället använda
faktisk kostnadstäckning gällande lokaler för de fristående verksamheterna.  

Barn-, utbildnings- och kulturnämnden äskar 17,1 miljoner kronor i tilläggsbudget
för att finansiera skol- och förskolelokaler, ökade bidrag till fristående
verksamheter och den kedjeeffekt av kostnader som det innebär att ha
överkapacitet i skol- och förskolelokaler utan att behöva sänka ersättningen för
undervisningsresurser.

Det finns en politisk enighet i Flens kommun om att behålla skollokaler trots
överkapacitet för att nå målet i strategisk plan om att bli 17 000 invånare till
2030. Detta är en prioritering som inte har med Barn-, utbildnings- och
kulturnämndens behov av utbildningslokaler att göra då det minskade barn- och
elevantalet innebär att flera skollokaler skulle behöva avvecklas. Prioriteringen
bör således inte belasta Barn-, utbildnings- och kulturnämndens budget varför
tilläggsbudget nu begärs.
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Summan som föreslås är den summa som just nu saknas för att kunna bibehålla
barn- och elevpeng enligt 2023 års nivå och samtidigt behålla samtliga
skolenheter år 2024 (14,8 miljoner kronor för grundskola och 2,3 miljoner kronor
för förskola). Bidragsutbetalningen till fristående verksamheter kommer att bli
5,7 miljoner kronor högre 2024 för att kompensera överkapaciteten i
grundskolelokaler och 0,5 miljon kronor högre för att kompensera överkapacitet i
förskolelokaler. År 2025 kommer dessa summor att vara högre i och med att
antalet barn- och elever då kommer att vara ännu lägre.

Barn-, utbildnings- och kulturnämnden har utifrån Strategisk plan 2024-2027 med
budget 2024 tilldelats en grundbudget för år 2024 på 449 745 000 kronor.
Nämnden ska i enlighet med beslut i kommunstyrelsen föreslå
effektiviseringsåtgärder på 2 % (cirka 9 000 000 kronor). Barn-, utbildnings- och
kulturförvaltningen har i sitt tidigare förslag till budget föreslagit sådana
effektiviseringsåtgärder. I detta budgetförslag och under rådande
omständigheter finns inte något utrymme att föreslå ytterligare
effektiviseringsåtgärder.

Läget vi är i just nu innebär att kostnaderna ökar i takt med att barn- och
elevunderlag minskar. Sett till de diagram som visas i bifogade utredningar ökar
glappet mellan hur många barn som lämnar grundskolan och hur många som
tillkommer varje år kommande fem år (och enligt prognos betydligt längre än så).
De utmaningar vi har just nu kommer med andra ord att bli svårare för varje år.

Föreslagna ändringar i Taxa samt kö- och avgiftsregler för förskola, fritidshem,
fritidsklubb och pedagogisk omsorg finns rödmarkerade i bifogad
författningssamling på sidan 3, 6, 7 och 8.

Förslag till beslut
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden föreslås besluta

att anta Nämndplan 2024-2027 med internkontroll och budget, samt

att riktlinjerna för tilläggsbelopp justeras så att det framöver endast är
medicinska skäl som omfattas av tilläggsbelopp, samt  

att organisatoriskt flytta fritidsgårdar och fritidsklubbar så att ansvar för dessa
integreras i skolorganisationen under respektive rektor samt samlokalisera
där det är möjligt, samt
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att minska överkapacitet i förskoleorganisationen genom att avveckla

Brogetorps förskola och ett av husen på Sjögårdens förskola, samt

att avveckla naturvetenskapsprogrammet och samhällsvetenskapsprogrammet
på Prins Wilhelmgymnasiet.

att Barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen utreder förutsättningar och
konsekvenser av att införa faktisk lokalhyrekostnad som bidrag till fristående
verksamheter inför budget 2025

Barn, utbildnings- och kulturnämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige att besluta

att tilldela Barn-, utbildnings- och kulturnämnden 17,1 miljoner kronor i
tilläggsbudget 2024 för att undvika sänkning av barn- och elevpeng
(undervisningsresurser), samt

att anta förslag på revideringar av Taxa samt kö- och avgiftsregler för förskola,
fritidshem/fritidsklubb och pedagogisk omsorg i Flens kommun att gälla från
1 september 2024, samt att uppdra till kommunstyrelsen att inta reviderat
reglemente i Flens kommuns författningssamling

Yrkanden
Huda Omar (V) yrkar tillägg på förvaltningens förslag.

Huda Omar (V) yrkar

att förvaltningen ges i uppdrag att skyndsamt utreda om modellen i Sundbyberg
(byggnadspeng) där nybyggda skol- och förskolelokaler de första fem åren
undantas från beräkning av lokalkostnadsersättning till fristående
verksamheter kan införas i Flen.

Marie-Louise Andersson (S), Pernilla Hjälte (S) och Ingegerd Branting (C) yrkar
bifall på förvaltningens förslag och Huda Omars (V) tilläggsyrkande.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom förvaltningens förslag finns ett tilläggsyrkande.
Vid ställd proposition på Huda Omars (V) tilläggsyrkande finner ordföranden att
nämnden beslutat bifalla detsamma.

Reservationer
Christine Zetterdahl (SD) och Cecilia Hellberg (SD) reserverar sig mot beslutet.
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Katarina Lagerstedt (M) och Lars Falk (L) reserverar sig mot beslutet med följande
motivering:

”På barn- utbildning och kulturnämndens sammanträdet i 25/1-24 presenterades
en åtgärdsplan för budget 2024 som innebar åtgärder till en summa av 17,3
miljoner kronor med effekt 2024/2025 (inkl 2% effektiviseringsåtgärder enligt
beslut i kommunstyrelsen dvs 9 miljoner för Buk).
Ärendet återremitterades med bl a ett antal ställningstagande och
utredningsuppdrag och idag 14/3 presenterades ett nytt förslag till beslut.
Förändringar från den 25/1 till dagens underlag är att Bettna skola, Kyrkskolan,
Tomtebo förskola skall vara kvar och Kulturskolan skall vara avgiftsfri tills det
finns en fritidscheck på plats från regeringen.

Dagens beslut innebär bl a en åtgärdsplan på 11 miljoner kronor men trots detta
en sänkt elevpeng på 6500 kr/elev på grundskolan och 3500 kr/barn i förskolan
samt minskat strukturbidrag för socioekonomiska faktorer på ca 4 miljoner.
Barn- utbildning och kulturnämnden står inför stora utmaningar, ett sjunkande
elevunderlag och överkapacitet av lokaler i kombination med dyra lokalkostnader
på grund av mycket nybyggda lokaler i Flens tätort. Vi anser att Flens kommun
förbyggt oss, både på Bildningscentrum Stenhammar och på förskolan
Kungsfågeln vilket nu leder till höga lokalkostnader. Situationen försvåras av
sjunkande elevunderlag. Beslutet innebär att bl a vi ska lägga ner Brogetorps
förskola för att öka fyllnadsgraden på Kungsfågeln, vilket vi tycker är fel väg att
gå. Rent ekonomiskt borde det vara bättre att lämna Kungsfågeln (dyra
lokalkostnad) och försöka fylla de andra förskolorna i tätorten.
Nämnden har en stor överkapacitet av lokaler och behöver arbeta med sina
lokalkostnader, då främst på Stenhammar där det största elevtappet finns samt
dyra lokaler. Det borde vara högst upp på agendan i kommunens
lokalförsörjningsgrupp att hantera överkapaciteten på Stenhammar. Dessvärre
har inget av underlagen till beslut innehållit några förslag att lämna lokaler i
tätorten utan bara på landsbygden. Förvaltningen har dock flyttat till
Bildningscentrum Stenhammar vilket är bra, men mer måste göras.
Vi anser att det är fel väg att gå att lägga ner skolorna på landsbygden då de har
billigare lokaler och landsortsskolorna kommer vara en viktig del för att nå målen
i Strategisk plan. Vi vill inte se en kommun med allt centraliserat till tätorten utan
hela kommunen skall leva.

Kommunfullmäktige behöver förhålla sig till detta när man fördelar medel så
elevpengen inte behöver användas till att hela kommunen skall leva, t ex att
införa ett strukturbidrag för tillväxt. Vidare behöver det klargöras vad som ingår i
hyran av våra lokaler gentemot FKAB enligt ägardirektiven. Vad är löpande
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underhåll? Vem står för de olika kostnaderna vad gäller underhåll, ombyggnad
och olika investeringar? Här finns en oklarhet som påverkar hyrornaför nämnden.
Vidare känner vi stor oro för hur Prins Wilhelm gymnasiet påverkas av
avvecklingen av de nationella programmen samt känner en stor risk för att vi
förlorar många kompetenta lärare.

Dagens beslut innebär ett antal åtgärder på 11 miljoner kronor samt kraftigt
sänkt elevpeng
för att alla åtgärder ska räknas hem under 2024. Vi ställer oss frågande varför vi
inte kan göra som i förslaget 25/1 dvs se vissa effekter 2024 och vissa 2025 för att
minska konsekvenserna i verksamheterna, men inget gehör har funnits i frågan
hos S och C. Vi ser en stor risk att vi tappar fler elever och kompetent personal då
förutsättningarna för våra verksamheter drastiskt försämras. Vi har vidare har
svårt att förstå de ekonomiska svängningarna från åtgärdsförslaget på 17,3
miljoner inkl 2% den 25/1, till dagens beslut om ett åtgärdspaket på 11 miljoner
samt att dessutom äska medel av kommunstyrelsen på 17, 1 miljoner för att ej
behöva sänka elevpengen. Värt att notera är att i dagens beslut ingår inte de 2%
som fanns med den 25/1 vilket betyder att det saknas 17,1 miljoner + 9 miljoner
dvs 26,1 miljoner om man ska jämföra underlagen på rätt sätt.

Vad gäller förslag på nämndplan så anser vi att den är väl genomarbetad. Dock
kommer det bli oerhört svårt att fullfölja målen utifrån dagens beslut om budget,
så även delar av kommunfullmäktiges mål.

Av ovanstående anledningar kan vi inte ställa oss bakom föreslagen budget,
nämndplan och internkontroll och reserverar oss således mot dagens beslut.”

Protokollsanteckning
Huda Omar (V) lämnar följande protokollsanteckning:

Förutom det yrkande som bifölls lade Vänsterpartiet fram ett yrkande som efter
diskussion på nämnden drogs tillbaka. Detta yrkande visar dock vår syn i frågan
och vi vill därför föra det till protokollet. Yrkandet innebär att inget
omställningsarbete av personal inleds förrän kommunstyrelsen hanterat äskande
om 17,1 kr i tilläggsbudget. Motiveringen var att vi anser att neddragningar som
påbörjas innan besked om ev tilläggsmedel från kommunfullmäktige kommer ha
för stor skada. Därför anser vi att personalomställningar inte ska påbörjas innan
KF har kunnat ta ställning.
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Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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§ 86 KS/2024:12 – 003

Revidering av avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror för
Flens kommun

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att godkänna förslaget till revidering av avgifter inom fritidsverksamhet och
lokalhyror i Flens kommun,

att revideringen gäller från och med 2024-07-01,

att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade avgifterna i Flens
kommuns författningssamling, samt

att avslå kommunala pensionärsrådets förslag om hyresfrihet för
pensionärsföreningar inom Flens kommun.

______________________

Bakgrund
Samhällsbyggnadsnämnden har gjort en översyn avseende samtliga taxor och
avgifter som är samlade i författningssamlingen Avgifter inom
fritidsverksamhet och lokalhyror i Flens kommun. Detta mynnade ut i en
revidering av dokumentet. Till följd av det ekonomiska läget kan inga
ytterligare subventioner än de som redan föreligger av hyror, taxor och
avgifter göras. Kommunledningsförvaltningen har ingen annan uppfattning än
Samhällsbyggnadsnämnden.

Förändringar som föreslås i taxan är en anpassning till förändringar som skett
inom de kommunala lokalerna och ger möjlighet för enheten Fritid och
bokning att ha bättre kontroll på uthyrningen av de kommunala lokalerna.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt



1 (2) 

DATUM 2024-04-30

TJÄNSTESKRIVELSE

Kommunledningsförvaltningen
TJÄNSTESTÄLLE Ekonomiavdelningen Till Kommunstyrelsen
HANDLÄGGARE Jeanette Lijesnic

DIARIENR KS/2024:12

Revidering av avgifter inom fritidsverksamheten och lokalhyror för
Flens kommun

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att godkänna förslaget till revidering av avgifter inom fritidsverksamhet och
lokalhyror i Flens kommun,

att revideringen gäller från och med 2024-07-01,

att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade avgifterna i Flens
kommuns författningssamling, samt

att avslå kommunala pensionärsrådets förslag om hyresfrihet för
pensionärsföreningar inom Flens kommun.

______________________

Bakgrund
Samhällsbyggnadsnämnden har gjort en översyn avseende samtliga taxor och
avgifter som är samlade i författningssamlingen Avgifter inom fritidsverksamhet
och lokalhyror i Flens kommun. Detta mynnade ut i en revidering av
dokumentet. Till följd av det ekonomiska läget kan inga ytterligare subventioner
än de som redan föreligger av hyror, taxor och avgifter göras.
Kommunledningsförvaltningen har ingen annan uppfattning än
Samhällsbyggnadsnämnden.

Förändringar som föreslås i taxan är en anpassning till förändringar som skett
inom de kommunala lokalerna och ger möjlighet för enheten Fritid och bokning
att ha bättre kontroll på uthyrningen av de kommunala lokalerna.



2 (2)

Beslutsunderlag
- Författningssamling avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror i Flens

kommun

Håkan Bergsten Jeanette Lijesnic
Kommunchef Ekonomichef

Skickas till:
Kommunala pensionärsrådet
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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§ 33 SBN/2024:40 003

Revidering av avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror i Flens
kommun

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta

att godkänna förslaget till revidering av avgifter inom fritidsverksamhet och lo-
kalhyror i Flens kommun,

att revideringen gäller från och med 2024-06-01, samt

att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade avgifterna i Flens kom-
muns författningssamling.

______________________

Bakgrund
De förändringar som föreslås är en anpassning till förändringar som skett inom
de kommunala lokalerna och ger möjlighet för enheten Fritid och bokning att ha
bättre kontroll på uthyrningen av de kommunala lokalerna.

Konferensrummet på Järnvägshotellet kommer att bokas via Google Calender
vilket förenklar för tjänstemannaorganisationen att boka lokalen för jobbrelate-
rade möten. Undantag för delar av Barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen
vars e-post tillhör edu-domänen.

Utöver detta är det redaktionella justeringar samt ett tillägg vid nyttjande av
avstängda planer/ytor.

Det som föreslås utgå är överstruket och ny text är angett i röd text i bifogad för-
fattningssamling.

Förvaltningen föreslår att hyresbelägga verksamhet för barn och ungdomar i
planeringsförutsättningar 2025.
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Beslutsunderlag
- Författningssamling avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror i Flens

kommun

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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Samhällsbyggnadsnämnden 2023-12-12

§ 127 SBN/2023:537 003

Svar avseende kommunala pensionärsrådets förslag om att
hyresfritt hyra kommunala lokaler

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

att avslå kommunala pensionärsrådet förslag om hyresfrihet för
pensionärsföreningar inom Flens kommun.

______________________

Bakgrund
Samhällsbyggnadsnämnden genomförde under slutet av 2022 och början av
2023 en översyn avseende alla hyror, taxor och avgifter som är samlade i
författningssamlingen Avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror i Flens
kommun. Detta mynnade ut i revidering av nämnda författningssamling i
kommunfullmäktige 2023-05-29 § 58. En utredning av hyresnivåer anses därmed
vara gjord.

Det ekonomiska läget gör att inga ytterligare subventioner än de som redan
föreligger av hyror, taxor och avgifter är möjliga.

Beslutsunderlag
- Författningssamlingen Avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror i Flens

kommun

Skickas till:
Kommunala pensionärsrådet
Kommunstyrelsen



KOMMUNAL
FÖRFATTNINGSSAMLING  2020:5 - 806

Avgifter inom fritidsverksamhet och

lokalhyror för Flens kommun

Antagen av kommunfullmäktige 2020-03-26 § 19
Reviderad av kommunfullmäktige 2023-05-29 § 58
Uppräknat från och med 2024-01-01



Avgifter och lokalhyror

Dessa hyror och avgifter är fastställda med stöd av 2 kap 5 § och med beaktande av 2 kap 6 §
kommunallagen (2017:725).

För uthyrning gäller även riktlinje för uthyrning av kommunala lokaler (Flens kommuns
författningssamling 2016:12-806).

Med lokala föreningar avses föreningar med verksamhet i Flens kommun, exempelvis
idrottsföreningar, kulturföreningar, studieförbund, politiska partier, pensionärsorganisationer,
föreningar för barn- och ungdomsverksamhet och inom funktionsnedsättningsområdet.

För lokala förenings- och studieorganisationers verksamhet för barn och unga upp till och med 20
år råder hyresfritt i samtliga lokaler om samtliga deltagare i verksamheten är 20 år eller yngre.

Ansvarig uthyrare är samhällsbyggnadsnämnden.
Undantag för aulan, Stenhammarsskolan. Ansvarig uthyrare barn-, utbildnings- och
kulturförvaltningen.

Avgifter simhall
Bad med bastu 75 kr

- ungdom 7-17 år 40 kr
- lugna avdelningen, gäller även barn och

ungdom
90 kr

- barn 0-6 år 20 kr
Tillägg lugna avdelningen, gymkort 40 kr
Familjebad, 2 vuxna, max 4 barn/ungdom upp till 17 år 220 kr
Årskort
- vuxen 1 545 kr
- vuxen över 65 år 1 090 kr
- ungdom 7-17 år 655 kr
- barn 0-6 år 320 kr
- lugna avdelningen 2 075 kr
- lugna avdelningen över 65 år 1 490 kr
Halvårskort
- vuxen 985 kr
- vuxen över 65 år 720 kr
- ungdom 7-17 år 400 kr
- barn 0-6 år 195 kr
- lugna avdelningen 1 440 kr
- lugna avdelningen över 65 år 1 040 kr
10-kort
- vuxen 610 kr
- ungdom 7-17 år 290 kr
- barn 0-6 år 135 kr
- lugna avdelningen 850 kr

Simskola, kvällstid minst 10 lektioner á 45 min 690 kr
  Sommarsimskola, minst 10 lektioner á 45 min 690 kr

Simundervisning och bad, skolverksamhet Ingen avgift



Lokalhyror
Sporthallar och gymnastiksalar Hyresbelopp

Lokala förenings- och studie-organisationers verksamhet för barn och
unga till och med 20 18 år om samtliga deltagare i verksamheten är 20 18
år eller yngre samt verksamheter anslutna till Riksorganisation inom
parasport.

Hyresfritt

Lokal förening vuxenverksamhet Hyresbelopp

Sporthallar Flen, Sparreholm, Malmköping samt Hälleforsnäs 200 kr/timme

Hälleforsnäs, Piggelinhallen halva hallen 135 kr/timme
Brottningslokal, Hammarvallen Flen 135 kr/timme
Bordtennislokal, Hammarvallen Flen 135 kr/timme
Bordtennis, per timme och bord 75 kr/timme
Spinninglokal Hammarvallen Flen 135 kr/timme
Bastu inkl. omklädningsrum 75 kr/tillf.
Gymnastiksalar och Lägerhyddan Malmköping 135 kr/timme

Externa föreningar, företag och privatpersoner: Hyresbelopp

Sporthallar 450 kr/timme
Gymnastiksalar och
Lägerhyddan

330 kr/timme

Simhall Hyresbelopp
Lokala sim- eller annan vattensportförening för barn och unga till och
med 20 18 år om samtliga deltagare i verksamheten är 20 18 år eller
yngre samt lokala sim- och vattensportverksamheter anslutna till
Riksorganisation inom parasport.

Hyresfritt

Lokal sim- eller annan vattensportförening -
vuxenverksamhet

265 kr/timme

Externa föreningar, företag
och privatpersoner

895 kr/timme

Barnkalas, lör el. sön max 90 minuter, totalt max 40 deltagare 1 200 kr
Ishall Hyresbelopp

Lokala förenings- och studieorganisationers verksamhet inom ishockey,
konståkning eller annan isidrott för barn och unga till och med 20 18 år
om samtliga deltagare i verksamheten är 20 18 år eller yngre samt lokala
verksamheter anslutna till Riksorganisation inom parasport.

Hyresfritt

Lokalförening vuxenverksamhet 265 kr/timme

Externa föreningar, företag och privatpersoner: 1 315 kr/timme 
Barnkalas, max 90 minuter, efter överenskommelse. 1 200 kr

Kiosk Hammarvallen och Malmaheds IP, vid förenings egna
matcher/arrangemang

Hyresbelopp

Lokalförening Hyresfritt
Övernattning Gula längan Hammarvallen Hyresbelopp

Lokal förening 190 kr/pers/natt

Externa föreningar, företag och privatpersoner 370 kr/pers/natt



Hammarvallens IP och övriga IP Hyresbelopp
Gräsplaner, A- och B-plan
Externa föreningar, företag och privatpersoner: 450 kr/timme
Lokal förening vuxenverksamhet 190 kr/timme

Gräsplaner, D-plan
Externa föreningar, företag och privatpersoner: 310 kr/timme
Lokal förening vuxenverksamhet 135 kr/timme

Grusplaner, 7- och 11- manna
Externa föreningar, företag och privatpersoner: 180 kr/timme
Lokal förening vuxenverksamhet 60 kr/timme

Friidrott
Externa föreningar, företag och privatpersoner: 310 kr/timme
Lokal förening vuxenverksamhet 135 kr/timme

Konstgräsplaner
Externa föreningar, företag och privatpersoner: 1 010 kr/timme
Lokal förening vuxenverksamhet 400 kr/timme

Möteslokaler
Hyresbelopp

Stenhammarskolan
Aula 480 kr/timme

Järnvägshotellet Flen
Stora salen 480 kr/timme
Kungasalen 480 kr/timme
Konferensrum
Lokal förening

360 kr/timme
120 kr/timme

Flens bibliotek Hyresbelopp
Hörsalen Inspirea
Lokal förening
Extern förening, privatperson, företag

180 kr/timme
360 kr/timme

Lilla Mötet
Lokal förening
Extern förening, privatperson, företag

120 kr/timme
240 kr/timme

Hammarvallen Hyresbelopp
Samlingsrum i Gula Längan, värmestugan i omklädningsbyggnad.
Lokal förening
Extern förening, privatperson, företag

90 kr/timme
180 kr/timme

Stadshuset i Malmköping
Stora samlingssalen
Lokal förening

  Extern förening, privatperson, företag
120 kr/timme
240 kr/timme 
1 810 kr/dygn

Mellösagården
Lokal förening
Extern förening, privatperson, företag

120 kr/timme 
240 kr/timme
1 810 kr/dygn



Amazon Hyresbelopp
Lokal förening
Extern förening, privatperson, företag

120 kr/timme
240 kr/timme
1 810 kr/dygn

Skjortan Hyresbelopp
Stora Manschetten Lokal förening
Extern förening, privatperson, företag

180 kr/timme
360 kr/timme

Lilla Manschetten Lokal förening
Extern förening, privatperson, företag

120 kr/timme
240 kr/timme

Övriga avgifter
Båtplats Avgift

Per säsong 1 maj-31 oktober:
Vid av Flens kommun tillhandahållen båtplats i
småbåtshamn/vid båtbrygga

1 200 kr

På annan plats där Flens kommun är markägare
och upplåtit båtplats

530 kr

Lotteriregistrering
Per treårsperiod 370 kr

Extra avgifter
Grovstädning och iordningställande ska göras av respektive hyresgäst.
Sker inte detta debiteras hyresgästen

Faktisk städkost-
nad, dock minst
700 kr

Kostnader för extra städning, vaktmästarservice eller andra kostnader
som uppstått vid iordningställande eller återställande av lokalen

1 600 kr/timme 

Kostnad för utlösning av utlöst brand- eller skalskyddslarm Faktisk kostnad
debiteras
hyresgästen

Bokad tid som inte avbeställts senast 48 timmar innan starttid Full hyresavgift
Lokal förening:
320 kr per bokad
timme

Träning eller annan aktivitet på avstängd plan/yta * 1 000 kr

Engångsavgift för tag och kort. Kort och tag är personliga. 135 kr

Ej återlämnad lånad tag/kort/nyckel 585 kr/lånetillfälle
Verksamhet på ej bokad tid 585 kr per

påbörjad timme
Deposition** 1065 kr

*Träning på avstängd plan eller annan yta betraktas som sabotage. Vid stora skador kan
föreningen bli avstängd för framtida aktivitet och faktiska kostnader för iordningställande
debiteras föreningen.
**Deposition kan krävas i särskilda fall. Som särskilda fall räknas att den som bokar lokalen
eller platsen har obetalda räkningar för lokalhyra, betalat för sent, påförts extra avgift tidigare
eller andra liknande omständigheter.



Läger, arrangemang och liknande
2 övernattningar i Gula längan Hammarvallen Pris för max antal personer

Vid övernattning hårdförläggning debiteras 75 % av   
priset hyresbeloppet

Extern förening Upp till 20 personer Upp till 30 personer
Ishockey, Konståkning 20 555 kr 25 295 kr
Fotboll, Friidrott 16 930 kr 22 100 kr
Simidrott 20 770 kr 25 880 kr
Gymnastik, Lagbollspel inomhus* 16 500 kr 21 620 kr
Brottning, Bordtennis, Kampsport 15 340 kr 20 340 kr

* handboll, basket, innebandy, volleyboll, futsal
Fotnot: Övernattning debiteras 12 % moms

I ovan angivna priser gällande 2 övernattningar ingår
• 5 träningspass á 1,5 timme
• egna omklädningsrum
• 2 övernattningar
• ett bad i simhallen, 1,5 timmar

1 övernattning i Gula längan Hammarvallen Pris för max antal personer
Vid övernattning hårdförläggning debiteras 75 % av priset
hyresbeloppet

Extern förening 20 personer                   30 personer
Ishockey, Konståkning 15 440 kr                   19 065 kr
Fotboll, Friidrott 12 675 kr                   16 615 kr
Simidrott 15 655 kr                   19 440 kr
Gymnastik, Lagbollspel inomhus * 12 355 kr                   16 240 kr

Brottning, Bordtennis, Kampsport 11 500 kr                   12 675 kr
* handboll, basket, innebandy, volleyboll, futsal
Fotnot: Övernattning debiteras 12 % moms

I ovan angivna priser gällande 1 övernattning ingår
• 4 träningspass á 1,5 timme
• egna omklädningsrum
• 1 övernattning
• ett bad i simhallen, 1,5 timmar

Avbokning – boka i tid
Vid avbokning tre veckor innan bokat läger debiteras 25 % av kostnaden. Två veckor innan
50 %. En vecka innan debiteras 75 % och vid avbokning mindre än en vecka innan ankomst
debiteras hela kostnaden.
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Rådsbeslutammanträdesdatum

Kommunala Pensionärsrådet 2023-09-26

12

§ 9

Revidering av ft rfaooningmmas king Avgifoer inhs frioidmvercmas l eo
hyl khcakl örhr ft r Fkenmchs s un

Kommunala pensionärsrådet beslutar att föreslå samhällsbyggnadsnämnden

att utreda möjlighet för lokalt förankrade pensionärsföreningar att hyresfritt
hyra lokaler där samtliga deltagare är medlemmar i en lokal
pensionärsförening, samt

att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta förslaget
till revidering av författningssamling.

______________________

Bakgrund
Ett ärende initierades av rådets organisationer och skrevs fram av rådets
ordförande. Rådet önskar att frågan utreds och författningssamlingen revideras.

Skickas till:
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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2
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktiges valberedning 2024-06-05

§ 1 KS/2024:102 102

Val av styrelseledamöter till Framtid Flen AB

Kommunfullmäktiges valberedning föreslår kommunfullmäktige besluta

att välja Ann-Charlotte Munter (S) till ledamot tillika ordförande i styrelsen för
Framtid Flen AB,

att välja Emma Dahlin (M) till ledamot tillika vice ordförande i styrelsen för
Framtid Flen AB,

att välja Arne Lundberg (S) och Björn Carlsson (C) till ledamöter i styrelsen för
Framtid Flen AB, samt

att välja Erik Wahlberg (M) till lekmannarevisor och Kristina Jävergren (S) till
lekmannarevisorsersättare för Framtid Flen AB.

______________________

Bakgrund
Kommunfullmäktige beslutade 2021-06-14 § 59 att godkänna
aktieöverlåtelseavtalet mellan Flens kommun (212000–0332) och Torafjord 3
Holding AB (559061–4441) avseende ett för ändamålet nybildat bolag där
fastigheten Blocket 4 ingår.

Kommunstyrelsen har förberett ett övertagande av bolaget i enlighet med
aktieöverlåtelseavtalet. Bolaget föreslås namnändras till Framtid Flen Aktiebolag.  

I kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till bolagsordning anges att bolaget
ska bestå av fem ledamöter som utses av kommunfullmäktige. Av ledamöterna
ska kommunfullmäktige välja en ordförande samt en vice ordförande.

Kommunledningsförvaltningen förslår att mandaten i bolagsstyrelsen fördelas
enligt samma princip som för kommunens övriga nämnder och bolag.

Nomineringar
Arne Lundberg (S) nominerar Ann-Charlotte Munter (S) till ledamot tillika
ordförande och Arne Lindberg (S) till ledamot.

Björn Carlsson (C) nominerar Björn Carlsson (C) till ledamot.
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3
Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktiges valberedning 2024-06-05

Christine Zetterdahl (SD) meddelar att Sverigedemokraterna avser att nominera
en ledamot vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-06-17.

Sven-Gunnar Johansson (M) nominerar Emma Dahlin till ledamot tillika vice
ordförande.

Arne Lundberg (S) nominerar Erik Wahlberg (M) till lekmannarevisor och Kristina
Jävergren (S) till lekmannarevisorsersättare.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktiges valberedning 2024-06-05
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5
Sammanträdesdatum

Social- och arbetsmarknadsnämnden 2024-04-24

§ 17 SAN/2023:108 - 790, SAN/2024:45 - 799

Disposition av tilläggsbudget enligt kommunfullmäktiges beslut §
18 2024-03-04

Social- och arbetsmarknadsnämnden beslutar

att den av kommunfullmäktige (§18 2024-03-04) beslutade tillfälliga
tilläggsbudgeten till Social- och arbetsmarknadsnämnden om 12 500 000 kr
läggs till som en förstärkning av arbetsmarknadsenheten för att få fler i
egen försörjning, minska felaktiga utbetalningar (FUT) och snabba på
arbetet med digitalisering utan att vara kostnadsdrivande kommande år.

______________________

Bakgrund
Kommunfullmäktige beslutade (§18 2024-03-04) efter förslag från
kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen att tilldela social- och
arbetsmarknadsnämnden en tilläggsbudget om 12 500 000 kronor för 2024. Som
bakgrund uppgavs den temporära jämkning som gjordes mellan Vård- och
omsorgsnämnden och Social- och arbetsmarknadsnämnden (SAN) vid införande
av den nya resursfördelningsmodellen 2023 och som inte är med i budget 2024,
de omfattande besparingar som under 2023 lagts inom SAN för att kunna
inrymmas i tilldelad ekonomisk ram, samt nämndens stora utmaningar bland
annat inom arbetsmarknadsåtgärder där tilldelad budget har minskat drastiskt.

Social- och arbetsmarknadsnämnden tog vid sitt möte i december beslut (§70
2023-12-06) om att anta nämnd- och internkontrollplan 2024-2027 med budget
2024. I den budget som då beslutades hade en intern omfördelning gjorts så att
arbetsmarknadsenheten tilldelats en relevant driftbudget trots att den renderat 0
(noll) kronor i ramfördelningsmodellen. Som konsekvens av detta sattes
budgeten för ekonomiskt bistånd till endast 1 261 000 kronor för hela året, vilket
är långt under förväntat utfall, varför den nu erhållna tilläggsbudgeten i sin helhet
bör läggas på detta konto.

Förslag till beslut
att den av kommunfullmäktige (§ 18 2024-03-04) beslutade tilläggsbudgeten till

Social- och arbetsmarknadsnämnden om 12 500 000 kronor läggs till på
kontot för utbetalt ekonomiskt bistånd i nämndens budget för 2024.
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6
Sammanträdesdatum

Social- och arbetsmarknadsnämnden 2024-04-24

Yrkanden
Jessica Källström (M) yrkar ändring med:
att den av kommunfullmäktige (§18 2024-03-04) beslutade tillfälliga

tilläggsbudgeten till Social- och arbetsmarknadsnämnden om 12 500 000 kr
läggs till som en förstärkning av arbetsmarknadsenheten för att få fler i egen
försörjning, minska felaktiga utbetalningar (FUT) och snabba på arbetet med
digitalisering utan att vara kostnadsdrivande kommande år.

Björn Carlsson (C), Hans Åfeldt (S), Daniel Ljungkvist (S), Inger Andersson (V),
yrkar bifall till Jessica Källströms (M) ändringsyrkande

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom förvaltningens förslag finns ett
ändringsyrkande.

Vid ställd proposition på förvaltningens förslag mot Jessica Källströms (M)
ändringsyrkande finner ordföranden att Social- och arbetsmarknadsnämnden
beslutar att bifalla Jessica Källströms (M) ändringsyrkande

Skickas till:
Kommunstyrelsen
Akt
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Postadress: 611 86 Nyköping Telefon: 010-223 40 00 E-post: sodermanland@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/sodermanland  
www.lansstyrelsen.se/sodermanland/personuppgifter 

Flen kommun 
ks@flen.se 

 

Ny ledamot i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen i Södermanlands län beslutar att utse ny ledamot i 
kommunfullmäktige från och med den 7 juni 2024 till och med den 14 
oktober 2026. 

Kommun: Flens kommun 
Parti: Sverigedemokraterna 
Ny ledamot: Katja Nyberg 
Avgången ledamot: Caslav Trandafilovic 
Ny ersättare: Ny ersättare har inte kunnat utses 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Flens kommun har kommit in med en begäran 
om ny sammanräkning. Detta med anledning av att Caslav 
Trandafilovic har avsagt sig uppdraget. 

Motivering till beslutet 
Om en ledamot i kommunfullmäktige avgår under valperioden, ska 
länsstyrelsen efter anmälan utse en ny ledamot. Länsstyrelsen ska 
vid behov även utse ersättare i kommunfullmäktige. 

Bestämmelser som beslutet grundas på 
14 kap. 13–23 §§ vallagen (2005:837). 

Information 
Bevis (protokollsutdrag) utfärdas för de som berörs av beslutet. 

Du kan överklaga beslutet 
Se bilaga med överklagandehänvisning. 

 

Protokoll  
 

Datum 
2024-06-07  
 

  
 

Diarienummer 
4799-2024 
  
 



Länsstyrelsen Södermanlands län Protokoll 
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4799-2024 

 
 

 

Beslutande 
Beslutet har fattats av Christofer Pourfard Cromnow. 

Denna handling har godkänts digitalt och saknar därför 
namnunderskrift. 

Kopia till 
Sverigedemokraterna 
Katja Nyberg 
valnamnden@flen.se 

 

Bilagor 
1. Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 

  



Länsstyrelsen Södermanlands län  
 

 

  
 

 

 
 

 

Du kan överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden 
Om du inte är nöjd med Länsstyrelsens beslut, kan du skriftligen 
överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden. 

Hur överklagar jag beslutet? 
Lämna eller skicka din skriftliga överklagan till Länsstyrelsen 
Södermanlands län antingen via e-post; 
sodermanland@lansstyrelsen.se, eller med post; Länsstyrelsen 
Södermanlands län, 611 86 Nyköping. 

Tiden för överklagande 
Ditt överklagande måste ha kommit in till Länsstyrelsen inom tio 
dagar från dagen för beslutet. Om det kommer in senare kan 
överklagandet inte prövas. I ditt överklagande kan du be att få 
ytterligare tid till att utveckla dina synpunkter och skälen till att du 
överklagar. Sedan är det Valprövningsnämnden som beslutar om 
tiden kan förlängas.  

Ditt överklagande ska innehålla 
 Vilket beslut som du överklagar, beslutets datum och 

diarienummer. 
 Hur du vill att beslutet ska ändras. 
 Varför du anser att Länsstyrelsens beslut är felaktigt. 

Om du har handlingar som du anser stödjer din överklagan så bör du 
bifoga kopior på dessa. Kontakta Länsstyrelsen i förväg om du 
behöver bifoga filer som är större än 15 MB via e-post. 

Ombud 
Om du anlitar ett ombud som sköter överklagandet åt dig ska 
ombudet underteckna skrivelsen samt uppge sitt eget namn, adress 
och telefonnummer. Ombudet bör också bifoga en fullmakt. 

Behöver du veta mer? 
Har du ytterligare frågor kan du kontakta Länsstyrelsen via e-post, 
sodermanland@lansstyrelsen.se, eller via växeltelefonnummer 010-
223 40 00. Ange diarienummer 4799-2024.  

 
Bilaga 1 
Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 
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Postadress: 611 86 Nyköping Telefon: 010-223 40 00 E-post: sodermanland@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/sodermanland  
www.lansstyrelsen.se/sodermanland/personuppgifter 

Flen kommun 
ks@flen.se 

Ny ledamot i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen i Södermanlands län beslutar att utse ny ledamot i 
kommunfullmäktige från och med den 7 juni 2024 till och med den 14 
oktober 2026. 

Kommun: Flens kommun 
Parti: Sverigedemokraterna 
Ny ledamot: Leif Gunnarsson 
Avgången ledamot: Johan Hallinder 
Ny ersättare: Ny ersättare har inte kunnat utses 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Flens kommun har kommit in med en begäran 
om ny sammanräkning. Detta med anledning av att Johan Hallinder 
har avsagt sig uppdraget. 

Motivering till beslutet 
Om en ledamot i kommunfullmäktige avgår under valperioden, ska 
länsstyrelsen efter anmälan utse en ny ledamot. Länsstyrelsen ska 
vid behov även utse ersättare i kommunfullmäktige. 

Bestämmelser som beslutet grundas på 
14 kap. 13–23 §§ vallagen (2005:837). 

Information 
Bevis (protokollsutdrag) utfärdas för de som berörs av beslutet. 

Du kan överklaga beslutet 
Se bilaga med överklagandehänvisning. 

Protokoll  

Datum 
2024-06-07  

Diarienummer 
4800-2024 



Länsstyrelsen Södermanlands län Protokoll 
 

2024-06-07 
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4800-2024 

 
 

 

Beslutande 
Beslutet har fattats av Christofer Pourfard Cromnow. 

Denna handling har godkänts digitalt och saknar därför 
namnunderskrift. 

Kopia till 
Sverigedemokraterna 
Leif Gunnarsson 
 

Bilagor 
1. Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 

  



Länsstyrelsen Södermanlands län  
 

 

  
 

 

 
 

 

Du kan överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden 
Om du inte är nöjd med Länsstyrelsens beslut, kan du skriftligen 
överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden. 

Hur överklagar jag beslutet? 
Lämna eller skicka din skriftliga överklagan till Länsstyrelsen 
Södermanlands län antingen via e-post; 
sodermanland@lansstyrelsen.se, eller med post; Länsstyrelsen 
Södermanlands län, 611 86 Nyköping. 

Tiden för överklagande 
Ditt överklagande måste ha kommit in till Länsstyrelsen inom tio 
dagar från dagen för beslutet. Om det kommer in senare kan 
överklagandet inte prövas. I ditt överklagande kan du be att få 
ytterligare tid till att utveckla dina synpunkter och skälen till att du 
överklagar. Sedan är det Valprövningsnämnden som beslutar om 
tiden kan förlängas.  

Ditt överklagande ska innehålla 
 Vilket beslut som du överklagar, beslutets datum och 

diarienummer. 
 Hur du vill att beslutet ska ändras. 
 Varför du anser att Länsstyrelsens beslut är felaktigt. 

Om du har handlingar som du anser stödjer din överklagan så bör du 
bifoga kopior på dessa. Kontakta Länsstyrelsen i förväg om du 
behöver bifoga filer som är större än 15 MB via e-post. 

Ombud 
Om du anlitar ett ombud som sköter överklagandet åt dig ska 
ombudet underteckna skrivelsen samt uppge sitt eget namn, adress 
och telefonnummer. Ombudet bör också bifoga en fullmakt. 

Behöver du veta mer? 
Har du ytterligare frågor kan du kontakta Länsstyrelsen via e-post, 
sodermanland@lansstyrelsen.se, eller via växeltelefonnummer 010-
223 40 00. Ange diarienummer 4800-2024.  

 
Bilaga 1 
Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 




